



ສຽງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ

ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

PHOUTHEN PASAXON

ສໍານັກງານຕັ້ງຢູ່ອາຄານຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ໂທ: 021 840 430 email: phouthen.na@gmail.com; www.na.gov.la; app: Lao na

25-28
ສິງຫາ
2022
ບີທີ 11
ສະບັບທີ 870

ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ສໍາເລັດການເຄື່ອນໄຫວຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກ ຢູ່ແຂວງຫລວງນໍ້າທາ

(ສພຊ) ເພື່ອເປັນການສືບຕໍ່ປະຕິບັດຕາມແຜນການເຄື່ອນໄຫວຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກຢູ່ແຂວງ ແຂວງພາກເໜືອ (ແຂວງອຸດົມໄຊ ແລະ ແຂວງຫລວງນໍ້າທາ) ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 16-18 ສິງຫາ 2022 ທ່ານ ປ.ອ. ໄຊສິມພອນ ພິມວິຫານ ກໍາມະການກົມການເມືອງສູນກາງພັກ, ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ສໍາເລັດການເຄື່ອນໄຫວຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກຢູ່ແຂວງຫລວງນໍ້າທາ ໂດຍການຕ້ອນຮັບຂອງທ່ານ ຄໍາໄຫລ ສີປະເສີດ ກໍາມະການສູນກາງພັກ, ເລຂາຄະນະພັກແຂວງເຈົ້າແຂວງຫລວງນໍ້າທາ ແລະ ທ່ານຄໍາຝອງ ອິນມານີ ຮອງເລຂາພັກແຂວງ, ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ພ້ອມດ້ວຍສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດປະຈໍາ



ເຂດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ. ທ່ານ ປ.ອ. ໄຊສິມພອນ ພິມວິຫານ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ໄປຢ້ຽມຢາມເມືອງສິງ ແຂວງຫລວງນໍ້າທາ ໂດຍການຕ້ອນຮັບຂອງທ່ານ ຈັນພິພິກ ການຊົນລະປະທານອ່າງເກັບນໍ້າຢ້າກອງຈໍາປາ ເລຂາພັກເມືອງ, ເຈົ້າໜີ້ໄດ້ຮັບການຊ່ວຍເຫລືອຈາກເມືອງສິງ ແລະ ໄດ້ໄປຢ້ຽມຢາມໂຄງສສ.ຫວຽດນາມ; ຢ້ຽມຢາມຄອບຄົວ

ຕົວແບບຜະລິດກະສິກໍາ, ອຸດສາຫະກໍາ, ກຸ່ມຜະລິດ ຫລື ສະຫະກອນ; ຢ້ຽມຢາມສະຖານທີ່ໂຄງການກະສິກໍາ, ອຸດສາຫະກໍາ, ບໍລິການ ແລະ ການທ່ອງທ່ຽວ ຢູ່ເຂດບ້ານອຸດົມສິນ ແລະ ບ້ານນໍ້າແດດສິມບຸນ ເມືອງສິງ ແຂວງຫລວງນໍ້າທາ; ຈາກນັ້ນ, ໄດ້ເຮັດວຽກຮ່ວມກັບຄະນະນໍາຂອງເມືອງ ຢູ່ຫ້ອງປະຊຸມຫ້ອງວ່າການປົກຄອງເມືອງ ເພື່ອຮັບຜິດຊອບການລາຍງານສະພາບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງເມືອງໂດຍຫຍໍ້; ພ້ອມນີ້, ຍັງໄດ້ນໍາເອົາເຄື່ອງອຸປະກອນການຮຽນ, ເຄື່ອງນຸ່ງຫົ່ມ ມອບໃຫ້ອົງການປົກຄອງເມືອງສິງ.

ວັນທີ 18 ສິງຫາ 2022 ຄະອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

ສະພາແຫ່ງຊາດ ເຜີຍແຜ່ 2 ວັນສໍາຄັນຂອງຊາດ



(ສພຊ) ໃນວັນທີ 23 ສິງຫາ 2022, ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ເຜີຍແຜ່ວັນລັດຖະທໍາມະນູນ ຄົບຮອບ 31 ປີ (15/8/1991-15/8/2022) ແລະ ວັນຍຶດອໍານາດ 23 ສິງຫາ (23/8/1945-23/8/2022) ໂດຍການເຜີຍແຜ່ຂອງທ່ານ ສຈ. ປອ. ຈະເລີນ ເຍຍປາວເຮີ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ, ໂດຍມີບັນດາຄະນະບໍລິຫານງານພັກສະພາແຫ່ງຊາດ, ຄະນະພັກຮາກຖານ,

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 7

ຍົກສູງກົນໄກຈັດສັນງົບປະມານ ລະຫວ່າງສູນກາງ ແລະ ຫ້ອງຖິ່ນ ຊົງເຂດ ກຜງສ



ຫລາຍບັນຫາສໍາຄັນຖືກຮັບຮອງເອົາໃນກອງປະຊຸມ ສພຊ ບໍລິຄໍາໄຊ

(ສພຊ) ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ບໍລິຄໍາໄຊ ຊຸດທີ II ໄດ້ອັດລົງດ້ວຍຜົນສໍາເລັດອັນຈິບງາມໃນວັນທີ 12 ສິງຫາຜ່ານມາ, ພາຍຫລັງທີ່ດໍາເນີນມາເປັນເວລາ 2 ວັນເຄິ່ງ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານສຸວັນນີ ໄຊຊະນະ ປະທານ ສພຂ, ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດປະຈໍາເຂດ



ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 7

ຄລສ ລາວ ແລະ ຫ້ອງວ່າການສະພາແຫ່ງຊາດ ຫວຽດນາມ ແລກປ່ຽນບົດຮຽນຮ່ວມກັນ



(ສພຊ) ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 19-22 ສິງຫາ 2022 ຄະນະຜູ້ແທນຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ (ຄລສ) ແຫ່ງ ສປປລາວ ນໍາໂດຍສະຫຍາຍນາງ ບຶງຄໍາ ລາຊະສີມາ ກໍາມະການສູນກາງພັກ, ເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມສໍາມະນາແລກປ່ຽນບົດຮຽນ ຄັ້ງທີ XI ລະຫວ່າງຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ແລະ ຫ້ອງວ່າການສະພາແຫ່ງຊາດຫວຽດນາມ ສະບັບປີ 2017

ແຫ່ງຊາດຫວຽດນາມ ທີ່ໄດ້ຈັດຂຶ້ນທີ່ແຂວງກວາງບິງ ສສ.ຫວຽດນາມ. ທັງນີ້, ກໍາມະການຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍເນື້ອໃນບົດບັນທຶກວ່າດ້ວຍການຮ່ວມມື ລະຫວ່າງສອງສະພາແຫ່ງຊາດລາວ-ຫວຽດນາມ, ບົດບັນທຶກວ່າດ້ວຍການຮ່ວມມື ລະຫວ່າງຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ແລະ ຫ້ອງວ່າການສະພາແຫ່ງຊາດຫວຽດນາມ ສະບັບປີ 2017

ແລະ ສະບັບລົງວັນທີ 16 ພຶດສະພາ 2022 ກໍຄືບົດບັນທຶກຜົນຂອງກອງປະຊຸມພິປະແລກປ່ຽນບົດຮຽນ ຄັ້ງທີ X ທີ່ແຂວງຊຽງຂວາງ ໃນປີ 2019 ແລະ ຍັງເປັນກິດຈະກຳໜຶ່ງທີ່ສໍາຄັນຂອງສອງສະພາແຫ່ງຊາດ ໃນການປະກອບສ່ວນສະເຫລີມສະຫລອງສອງວັນປະຫວັດສາດ ຂອງສອງປະ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງ ສພຂ ຊຽງຂວາງ



ໜ້າ 3



ໜ້າ 4



ໜ້າ 4



ໜ້າ 4



ໜ້າ 3



ໜ້າ 5



ໜ້າ 5

ຊົມເຊີຍວັນຍຶດອໍານາດ ຄົບຮອບ 47 ປີ (23/8/1975-23/8/2022) ຢ່າງສຸດໃຈ!

ປະທານ...

ນະໄດ້ເຮັດວຽກຮ່ວມກັບການນໍາຂອງ ແຂວງ, ການນໍາຂອງສະພາປະຊາຊົນ ແຂວງ ຢູ່ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາ ຊົນແຂວງ ເຊິ່ງມີພະນັກງານຫລັກ ແຫລ່ງ ພ້ອມດ້ວຍພະນັກງານ-ລັດຖະ ກອນພາຍໃນສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ເຂົ້າຮ່ວມ; ພ້ອມນັ້ນ, ໄດ້ຮັບຜິດຊອບ ພາບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານ ໂດຍຫຍໍ້ຂອງແຂວງຫລວງນໍ້າທາໃນ ໄລຍະຜ່ານມາ ແລະ ບົດລາຍງານການ ຈັດຕັ້ງເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງສະ ພາປະຊາຊົນແຂວງໂດຍຫຍໍ້ ເປັນຕົ້ນ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານໃນໄລ ຍະຜ່ານມາ, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດພາ ລະບົດບາດດ້ານນິຕິກຳ, ດ້ານການ ຕົກລົງບັນຫາສໍາຄັນພື້ນຖານຂອງ ແຂວງ, ດ້ານການຕິດຕາມກວດກາ, ວຽກງານຜົບປະຊາຊົນຜູ້ມີສິດປ່ອນ ບັດເລືອກຕັ້ງ, ວຽກງານການປ້ອງກັນ, ຄວບຄຸມ ແລະ ສະກັດກັ້ນການແຜ່ລະ ບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19 ແລະ ການຊຸກຍູ້ຕິດຕາມກວດກາການຈັດ



ຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍ 2 ວາລະແຫ່ງຊາດ ກ່ຽວກັບການແກ້ໄຂບັນຫາເສດຖະ ກິດ-ການເງິນ ແລະ ການແກ້ໄຂບັນ ຫາຢາເສບຕິດຂອງແຂວງ; ໃນໂອກາດນີ້, ທ່ານ ປອ. ໄຊສົມພອນ ພົມວິຫານ ໄດ້ມີຄໍາເຫັນ ໂອ້ລົມໃຫ້ທິດຊີ້ເຍືອງທາງ ເຊິ່ງທ່ານ ໄດ້ສະແດງຄວາມຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍຕໍ່ກັບ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຂອງ ແຂວງ, ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ

ທີ່ຍາດໄດ້ຜົນງານອັນພົ້ນເດັ່ນຫລາຍ ດ້ານ ແລະ ໃຫ້ຮັກສາມູນເຊື້ອອັນດີ ງາມນີ້ໄວ້ຕະຫລອດໄປ ພ້ອມທັງຮຽກ ຮ້ອງໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ສຶກສາອົບຮົມການ ເມືອງແນວຄິດໃຫ້ພະນັກງານຫລັກ ແຫລ່ງໃຫ້ມີແນວຄິດຫລັກໜັ້ນ, ອຸ່ນ ອຽງທຸ່ນທ່ຽງ, ມີຄວາມສາມັກຄີເປັນ ປົກແຜ່ນ ແລະ ໃຫ້ລົງພົບປະປະຊາຊົນ ໃຫ້ເປັນປົກກະຕິ ເພື່ອນໍາເອົາຄວາມ ຂັດຂ້ອງໜອງໃຈ, ຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ

ຂອງປະຊາຊົນ ມາຄົ້ນຄວ້າຫາທາງແກ້ ໄຂ ພ້ອມກັນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານ ດ້ວຍຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງ ຕິດພັນ ກັບການພັດທະນາປະເທດຊາດ ເວົ້າ ລວມ, ເວົ້າສະເພາະ ກໍແມ່ນການພັດ ທະນາແຂວງຫລວງນໍ້າທາ ໃຫ້ຈະເລີນ ສີວິໄລ. (ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)

ເລື່ອງໄດ້ໄວ້, ຂາວໄດ້ໄດ

ຄັດໂດຍ: ຫອມສະນິດ

ຕາມຂໍ້ມູນຂອງສູນຂໍ້ມູນຂ່າວສານທາງການຄ້າ ຂອງ ສປປລາວ ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ມູນຄ່າການນໍາເຂົ້າ ແລະ ສົ່ງອອກສິນຄ້າ ຂອງ ສປປລາວ ປະຈໍາເດືອນ 7 ປີ 2022 ບັນລຸປະມານ 968 ລ້ານໂດລາ (ຍັງບໍ່ກວມເອົາມູນຄ່າການນໍາເຂົ້າ ແລະ ສົ່ງອອກ ໄຟຟ້າ). ໃນນັ້ນ, ມູນຄ່າການສົ່ງອອກປະມານ 427 ລ້ານໂດ ລາ ເຊິ່ງມີສິນຄ້າສົ່ງອອກຫລັກ 10 ອັນດັບທີ່ມີມູນຄ່າສູງປະ ກອບມີ: ເຈ້ຍ ແລະ ເຄື່ອງທີ່ເຮັດດ້ວຍເຈ້ຍ, ຄໍາປະສົມ, ຄໍາແຫ່ງ, ເຫຍື້ອໄມ້ ແລະ ເສດເຈ້ຍ, ແຮ່ທອງ, ຢາງພາລາ, ແຮ່ເຫລັກ, ເຄື່ອງນຸ່ງຫົ່ມ. ເຄື່ອງເຕີມ, ນໍ້າຕານ ແລະ ເກີບ; ສ່ວນມູນຄ່າ ການນໍາເຂົ້າປະມານ 541 ລ້ານໂດລາ ປະກອບມີ: ນໍ້າມັນກາ ຊວນ, ອຸປະກອນກົນຈັກ, ພາຫະນະທາງບົກ, ນໍ້າມັນແອັດຊັງ, ແອັດຊັງຟິເສດ ແລະ ອື່ນໆ; ພ້ອມນັ້ນ, ຍັງຂາດດຸນການຄ້າປະ ມານ 114 ລ້ານໂດລາ. ສໍາລັບສິນຄ້າທີ່ ສປປລາວ ສົ່ງອອກ ຫລັກ 5 ອັນດັບແມ່ນ: ສປຈີນ, ຫວຽດນາມ, ໄທ, ອິດສະຕຣາ ລີ ແລະ ສິງກະໂປ.

ນສພ. ປະທດລາວ 22/08/2022

ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ໄດ້ລົງນາມໃນສັນຍາກັບ ລັດວິສາຫະກິດໄຟຟ້າລາວ ກຽມບໍາລຸງຮັກສາສ້ອມແປງລະບົບ ໄຟເຍືອງທາງ 21 ເສັ້ນທາງ ເຊິ່ງຈຸດປະສົງເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້ລະ ບົບໄຟຟ້າແສງສະຫວ່າງໃນເຂດເທສະບານ ໂດຍສະເພາະເສັ້ນ ທາງຫລັກ 21 ເສັ້ນ ສາມາດນໍາໃຊ້ໄດ້ ແລະ ມີແສງສະ ຫວ່າງຢ່າງເປັນປົກກະຕິ, ແນໃສ່ເຮັດໃຫ້ລະບົບຊົມໃຊ້ໄຟຟ້າ ສາທາລະນະ ທົ່ວນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ໄດ້ຮັບການບໍາລຸງ ຮັກສາສ້ອມແປງ ແລະ ພັດທະນາ ບົນພື້ນຖານຮັບປະກັນທາງ ດ້ານມາດຕະຖານເຕັກນິກ ປອດໄພ ສະຖຽນ ປະຢັດ ທັນສະ ໄໝ ແລະ ເປັນລະບຽບຮຽບຮອຍ ທັງເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້ສາ ມາດຊໍາລະຄ່າກະແສໄຟຟ້າສາທາລະນະຂອງນະຄອນຫລວງ ວຽງຈັນເປັນປົກກະຕິ ແລະ ຖືກຕ້ອງຕາມລະບຽບການ ເພື່ອນໍາ ໃຊ້ເຂົ້າໃນການພັດທະນາແສງສະຫວ່າງ ໃນຕົວເມືອງວຽງຈັນ.

ນສພ. ວຽງຈັນໃໝ່ 22/08/2022

ໃນວັນທີ 19-31 ສິງຫາ 2022 ເຂື່ອນໄຟຟ້ານໍ້າ ຄານ 2 ແລະ ນໍ້າຄານ 3 ຢູ່ແຂວງຫລວງພະບາງ ຈະເປີດປະຕູ ນໍ້ານອງເພື່ອລະບາຍນໍ້າອອກຈາກອ່າງເກັບນໍ້າຂອງເຂື່ອນ, ເນື່ອງ ຈາກປັດຈຸບັນລະດັບນໍ້າຂອງເຂື່ອນແມ່ນຢູ່ໃນລະດັບໃກ້ກັບລະ ດັບສູງສຸດ, ທັງສອງໂຄງການຈະປ່ອຍນໍ້າອອກຕາມປະລິມານ ນໍ້າໄຫລເຂົ້າອ່າງ ເຊິ່ງນໍ້າຄານ 2 ຈະປ່ອຍ 103 m3/s ລວມ ທັງຜ່ານກົງຫັນຜະລິດໄຟຟ້າ, ນໍ້າຄານ 3 ຈະປ່ອຍ 155 m3/s ລວມທັງຜ່ານກົງຫັນຜະລິດໄຟຟ້າ ເຊິ່ງຈະເຮັດໃຫ້ລະດັບນໍ້າຢູ່ ຕອນລຸ່ມຂອງເຂື່ອນສູງຂຶ້ນຢ່າງກະທັນຫັນ ເຊິ່ງອາດຈະສົ່ງຜົນ ກະທົບຕໍ່ປະຊາຊົນທີ່ອາໄສຢູ່ກ້ອງເຂື່ອນ.

ນສພ. ປະທດລາວ 22/08/2022

ຄລສ...

ເທດ ລາວ-ຫວຽດນາມ-ລາວ ຄື: ວັນ ຄົບຮອບ 60 ປີ (5/9/1962-5/9/ 2022) ແຫ່ງການສ້າງຕັ້ງສາຍພົວພັນ ການທູດ ແລະ 45 ປີ (18/7/1977- 18/7/2022) ວັນເຊັນສັນຍາມິດຕະ ພາບ ແລະ ການຮ່ວມມືລະຫວ່າງ ລາວ-ຫວຽດນາມ. ໃນການເຄື່ອນໄຫວ, ຄະນະ ຜູ້ແທນຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງ ຊາດລາວ ໄດ້ພົບປະສອງຝ່າຍ ກັບສະ ຫາຍ ບຸ່ຍ ວັນ ເກື້ອງ ເລຂາທິການ, ຫົວໜ້າຫ້ອງວ່າການສະພາແຫ່ງຊາດ ຫວຽດນາມ ເຊິ່ງທັງສອງຝ່າຍໄດ້ຕີລາ ຄາຄືນການພົວພັນຮ່ວມມື ໂດຍສະ ເພາະແມ່ນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບົດບັນ ທິກການຮ່ວມມື ສະບັບປີ 2017- 2019 ແລະ ບົດບັນທຶກທີ່ເຊັນກັນ ໃນເດືອນພຶດສະພາ 2022 ພ້ອມທັງ ປຶກສາຫາລືທິດທາງແຜນການຮ່ວມ ມືໃນຕໍ່ໜ້າ; ພ້ອມນັ້ນ, ຍັງໄດ້ເຂົ້າ ຢ້ຽມຂໍ້ນໍາສະຫາຍ ເຈິນ ແທັງ ເມິນ ກໍາມະການກົມການເມືອງສູນກາງ

ພັກ, ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ສສ.ຫວຽດນາມ ໂດຍສະຫາຍເລຂາ ທິການ ໄດ້ສະແດງຄວາມຮູ້ບຸນຄຸນ ແລະ ຂອບໃຈຕໍ່ສະຫາຍຮອງປະທານ ຜູ້ປະຈໍາການສະພາແຫ່ງຊາດຫວຽດ ນາມ ທີ່ໄດ້ໃຫ້ການຕ້ອນຮັບຢ່າງອົບ ອຸ່ນ ແລະ ມີທິດຊີ້ນໍາກ່ຽວກັບການ ເສີມຂະຫຍາຍການພົວພັນ 2 ຝ່າຍ, ສະຫາຍຫົວໜ້າຄະນະຜູ້ແທນຝ່າຍ ລາວ ຍັງໄດ້ຕີລາຄາສູງການພົວພັນ ຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ແລະ ສະແດງຄວາມຂອບໃຈຕໍ່ການ ສະໜັບສະໜູນ ແລະ ຊ່ວຍເຫລືອອັນ ລໍາຄ່າ ຂອງສະຫາຍອ້າຍນ້ອງຫວຽດ ນາມ ໃນພາລະກິດຕໍ່ສູ້ປົດປ່ອຍຊາດ ໃນເມື່ອກ່ອນ ແລະ ພາລະກິດປົກປັກ ຮັກສາ ແລະ ພັດທະນາປະເທດຊາດ ໃນປັດຈຸບັນ, ພິເສດ ຕໍ່ການຊ່ວຍ ເຫລືອທຶນຮອນອັນລໍາຄ່າຂອງພັກ, ລັດ, ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ປະຊາຊົນ ຫວຽດນາມອ້າຍນ້ອງ ໃນການສ້າງຫໍ່ ສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ຫລັງໃໝ່, ທຶນ ໃນການບຸລະນະປົກປັກຮັກສາທໍ່ສະ ພາແຫ່ງຊາດ, ອຸປະກອນເຕັກນິກຮັບ

ໃຊ້ຫ້ອງການ, ອຸປະກອນການແພດ ແລະ ທຶນຮອນໃນການບໍາລຸງສ້າງພະ ນັກງານ-ລັດຖະກອນ ຂອງສະພາ ແຫ່ງຊາດລາວ. ໃນໂອກາດນີ້, ສະຫາຍຮອງ ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດຫວຽດນາມ, ສະຫາຍເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ ລາວ, ສະຫາຍຫົວໜ້າຫ້ອງວ່າການ ສະພາແຫ່ງຊາດຫວຽດນາມ ແລະ ສະ ຫາຍເລຂາພັກແຂວງກວາງບິງ ໄດ້ເຂົ້າ ຮ່ວມກອງປະຊຸມສໍາມະນາແລກປ່ຽນ ບົດຮຽນ ຄັ້ງທີ XI ເຊິ່ງໄດ້ສຸມໃສ່ ແລກປ່ຽນບົດຮຽນກ່ຽວກັບການຍົກ ສູງການເປັນເສນາທິການຮັບໃຊ້ໃຫ້ ແກ່ກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ໂດຍ ການຫັນເປັນທັນສະໄໝ, ການຍົກສູງ ວຽກງານຂໍ້ມູນ-ຂ່າວສານ ແລະ ສື່ ມວນຊົນ, ການເພີ່ມທະວີການປະສານ ສົມທົບ ລະຫວ່າງ ຫ້ອງວ່າການສະພາ ແຫ່ງຊາດ ຫລື ຄະນະເລຂາທິການສະ ພາແຫ່ງຊາດ, ຄະນະສະມາຊິກສະພາ ພາແຫ່ງຊາດ, ຄະນະສະມາຊິກສະພາ ແຫ່ງຊາດ ປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ເຊິ່ງເປັນ ຫົວຂໍ້ທີ່ເຕັມໄປດ້ວຍເນື້ອໃນສໍາຄັນທີ່

ມີຜົນປະໂຫຍດຫລາຍ, ແທດເໝາະ ຕົວຈິງ ແລະ ສາມາດນໍາໄປຈັດຕັ້ງປະ ຕິບັດຕົວຈິງໄດ້. ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ສະຫາຍ ບຸ່ຍ ວັນ ເກື້ອງ ກໍາມະການສູນກາງ ພັກ, ເລຂາທິການ, ຫົວໜ້າຫ້ອງວ່າ ການສະພາແຫ່ງຊາດຫວຽດນາມ ຍັງ ໄດ້ເປັນເຈົ້າພາບຈັດງານລ້ຽງເພື່ອຊົມ ເຊີຍຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມສໍາມະນາ ແລກປ່ຽນບົດຮຽນ ຄັ້ງທີ XI ແລະ ສະຫລຸບຂະບວນການແຂ່ງຂັນກິລາ ມິດຕະພາບ ແລະ ແລກປ່ຽນສິລະປະ- ວັດທະນະທໍາ ລະຫວ່າງຄະນະເລຂາທິ ການສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ແລະ ຫ້ອງ ວ່າການສະພາແຫ່ງຊາດຫວຽດນາມ ທັງໄດ້ເຄື່ອນໄຫວທັດສະນະສຶກສາ ແລະ ທ່ຽວຊົມແຫລ່ງທ່ອງທ່ຽວຝ້ອງ ຍາແກບາງ, ທ່ຽວຊົມເຂດຕົວເມືອງ ແລະ ໄດ້ຮັບການຕ້ອນຮັບຈາກສະ ຫາຍ ວຸ້ ດໍາຍ ຖັງ ກໍາມະການສູນກາງ ພັກ, ເລຂາພັກແຂວງ, ຫົວໜ້າຄະນະ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ແຂວງ ກວາງບິງ ຢ່າງອົບອຸ່ນ ໃນຖານສະ ຫາຍອ້າຍນ້ອງ.



ຍົກສູງ...

(ສພຊ) ເພື່ອສ້າງຄວາມ ເຂັ້ມແຂງ ບົດຮຽນການຍົກສູງກົນໄກ ຈັດສັນງົບປະມານ ລະຫວ່າງສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ໃນຂົງເຂດກຳມາທິ ການແຜນການ, ການເງິນ ແລະ ການ ກວດສອບ (ກຜງສ) ໃຫ້ແກ່ພະນັກ ງານວິຊາການ ຂອງ ກຜງສ ສະພາ ແຫ່ງຊາດ, ເພື່ອປຶກສາຫາລືແຜນການ ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ສືບຕໍ່ສ້າງປຶ້ມຄູ່ມື ໃນ ຂົງເຂດແຜນການ, ການເງິນ ແລະ ການກວດສອບ, ເພື່ອຮັບປະກັນເນື້ອ ໃນຂອງຜົນການຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ຄຸນ ນະພາບຂອງປຶ້ມຄູ່ມື ແລະ ເພື່ອຍາດ ແຍ່ງເອົາບົດຮຽນ ແລະ ປະສົບການ ຈາກ ພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ ກ່ຽວ ກັບກົນໄກຈັດສັນງົບປະມານ ລະ ຫວ່າງສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ, ການ ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ສ້າງປຶ້ມຄູ່ມື ໃນຂົງເຂດ ກຜງສ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງ ທ່ານ ປອ. ລິເບີ ລິບົວປາວ ປະທານ ກຳມາທິການແຜນການ, ການເງິນ ແລະ ການກວດສອບ; ມີບັນດາທ່ານ ຮອງປະທານກຳມາທິການດັ່ງກ່າວ, ຫົວໜ້າພະແນກນະໂຍບາຍເສດຖະ ກິດມະຫາພາກສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າເສດ ຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ, ຜູ້ອຳນວຍ ການຈາກສະຖາບັນສະຖາບັນການ ເງິນຈຸລະພາກ, ຄະນະບໍດີຄະນະເສດ ຖະສາດ ມະຫາວິທະຍາໄລແຫ່ງຊາດ, ບັນດາຫົວ-ຮອງຫົວໜ້າພາກວິຊາ,

ຫົວໜ້າພະແນກ ແລະ ນັກຄົ້ນຄວ້າ ຈາກຄະນະເສດຖະສາດ ແລະ ພະນັກ ງານ-ລັດຖະກອນຈາກສະພາແຫ່ງ ຊາດ ເຂົ້າຮ່ວມ.

ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້, ນັກສຳມະ ນາກອນໄດ້ຮັບຝັງການນຳສະເໜີ ແລະ ບັນຍາຍເນື້ອໃນຂອງເອກະສານຈາກ ບັນດາອາຈານ ແລະ ນັກຄົ້ນຄວ້າ ທີ່ ມີຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດ ເຊິ່ງປະ ກອບມີ 9 ຫົວຂໍ້ຄື: ລາຍງານແຜນ ການຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ສ້າງປຶ້ມຄູ່ມືໃນ ຂົງເຂດແຜນການ, ການເງິນ ແລະ ການກວດສອບ; ລາຍງານຜົນການ ຄົ້ນຄວ້າເບື້ອງຕົ້ນ ຫົວຂໍ້: ປະເມີນຜົນ ການປະຕິບັດນະໂຍບາຍການເງິນ-ງົບ ປະມານ; ລາຍງານຜົນການຄົ້ນຄວ້າ ເບື້ອງຕົ້ນ ຫົວຂໍ້: ການປະເມີນຜົນນະ ໂຍບາຍເງິນຕາ, ທະນາຄານ ແລະ ສະ ຖາບັນການເງິນ; ລາຍງານຜົນການ ຄົ້ນຄວ້າເບື້ອງຕົ້ນຫົວຂໍ້: ການປະເມີນ ປະສິດທິພາບ ແລະ ປະສິດທິຜົນ 4 ແຫລ່ງທຶນຂອງການພັດທະນາ; ລາຍ ງານໂຄງຮ່າງການຂຽນປຶ້ມຄູ່ມື ຫົວຂໍ້: ການພິຈາລະນາ ແລະ ການຮັບຮອງ ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງການລົງທຶນຂອງ ລັດ ແລະ ການລົງທຶນເອກະຊົນ; ລາຍ ງານໂຄງຮ່າງການຂຽນປຶ້ມຄູ່ມື ຫົວຂໍ້: ຫລັກການພື້ນຖານສະຖິຕິ ແລະ ວິທະ ຍາການວິໄຈສຳລັບແຜນການ, ການ ລົງທຶນ, ການເງິນ, ເງິນຕາ, ກວດ ສອບ ແລະ ກວດກາ; ລາຍງານໂຄງ ຮ່າງການຂຽນປຶ້ມຄູ່ມື ຫົວຂໍ້: ການ ພິຈາລະນາ ແລະ ການຮັບຮອງແຜນ ງົບປະມານແຫ່ງລັດ, ການດຸນດ່ຽງ ແລະ ແຜນການຊຳລະໜີ້ສິນ; ລາຍ ງານໂຄງຮ່າງການຂຽນປຶ້ມຄູ່ມື ຫົວຂໍ້: ການພິຈາລະນາ ແລະ ການຮັບຮອງ

ແຜນເງິນຕາ, ທະນາຄານ ແລະ ສະ ຖາບັນການເງິນ; ລາຍງານໂຄງຮ່າງ ການຂຽນປຶ້ມຄູ່ມື ຫົວຂໍ້: ການພິຈາ ລະນາຮັບຮອງແຜນພັດທະນາເສດຖະ ກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ແຜນງົບປະມານ ແຫ່ງລັດ, ການຮ່າງບົດປະກອບຄຳ ເຫັນ, ການສ້າງຮ່າງມະຕິ, ຄຳຖາມ ເຈາະຈີ້ມ, ຄຳຊັກຖາມ ແລະ ບົດເນະ ນຳໃນຂົງເຂດແຜນການ, ງົບປະມານ, ການເງິນ, ການກວດສອບ ແລະ ກວດກາລັດ.

ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ທ່ານ ປອ. ລິເບີ ລິບົວປາວ ໄດ້ມີຄຳເຫັນຕໍ່ກອງ ປະຊຸມວ່າ: ຈຸດປະສົງຂອງກອງປະຊຸມ ຄັ້ງນີ້ ແມ່ນສືບຕໍ່ຈາກກອງປະຊຸມຄັ້ງ ກ່ອນ ເພື່ອສະເໜີບົດຄົ້ນຄວ້າກ່ຽວ ກັບການປະເມີນແຜນການປະຕິບັດ ແຜນງານເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ງົບປະມານ ແລະ ເພື່ອສ້າງປຶ້ມຄູ່ມື ຮັບໃຊ້ວຽກງານຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ໂດຍສະເພາະໃນຂົງເຂດແຜນການ, ການເງິນ ແລະ ການກວດສອບ; ພ້ອມນັ້ນ, ຍັງເນັ້ນຕໍ່ນັກສຳມະນາ ກອນທຸກທ່ານ ໃຫ້ຍົກສູງສະຕິຄວາມ ຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນໃນການປະກອບ ຄຳຄິດຄຳເຫັນທີ່ບັນດານັກຄົ້ນຄວ້າ ຫລື ບັນດາອາຈານສະເໜີແຕ່ລະຫົວ ຂໍ້ຢ່າງກົງໄປກົງມາ ເພື່ອໃຫ້ໄດ້ເນື້ອ ໃນທີ່ສົມບູນທີ່ສຸດ.

ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້, ໄດ້ຮັບ ການສະໜັບສະໜູນຈາກແຜນງານ ການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງປະຊາຊົນຕໍ່ ວຽກງານການປົກຄອງທີ່ດິນ ແລະ ການ ສ້າງລັດທີ່ປົກຄອງດ້ວຍກິດໜາຍ (ແຜນງານເຊກາ).

(ນາງ ອານິຕາ ມ່ວນສະຫວັດ)

ຂະບວນຊາວໜຸ່ມຕອບແທນບຸນຄຸນ ຢ້ຽມຢາມສູນເສຍອົງຄະພິເສດ 790

(ສພຊ) ເພື່ອສະແດງເຖິງ ຄວາມກະຕັນຍູຮູ້ບຸນຄຸນ ຄຸນງາມ ຄວາມດີ ດັ່ງຄຳສຸພາສິດລາວ ທີ່ວ່າ: “ໄດ້ກິນນ້ຳ ບໍ່ລົມບໍ່, ໄດ້ກິນໝໍ້ ບໍ່ລົມ ລຳ, ມີຄວາມຮູ້ ບໍ່ລົມຄູ່ຜູ້ສອນສັ່ງ, ຍ້ອນມີພວກເຜີນໃນວັນນັ້ນ ຈຶ່ງມີ ພວກເຮົາໃນວັນນີ້, ໃນວັນທີ 18 ສິງ ຫາ 2022 ທີ່ສູນເສຍອົງຄະພິເສດ 790, ສູນກາງຊາວໜຸ່ມປະຊາຊົນປະ ຕິວັດລາວ, ຊາວໜຸ່ມ ກະຊວງສາທາ ລະນະສຸກ ຮ່ວມກັບຊາວໜຸ່ມນະຄອນ ຫລວງ ແລະ ກະຊວງ-ອົງການອ້ອມ ຂ້າງສູນກາງ ໄດ້ຈັດຂະບວນການຊາວ ໜຸ່ມຕອບບຸນແທນຄຸນພະນັກງານນັກ ຮີບປະຕິວັດ, ກິດຈະກຳດັ່ງກ່າວພາຍ ໃຕ້ຫົວຂໍ້“ຜົນງານຂອງທ່ານຄືມູນເຊື້ອ ຂອງຊາວໜຸ່ມຜູ້ສືບທອດ” ເຂົ້າຮ່ວມ ໃນພິທີມີສະຫາຍ ທອງຈັນ ພູມິພັນ,

ຮອງເລຂາຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງ ຊາວໜຸ່ມປະຊາຊົນປະຕິວັດລາວ, ສະຫາຍ ດຣ. ໄພວັນ ແກ້ວປະເສີດ ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງສາທາລະນະ ສຸກ, ສະຫາຍ ພິທ. ບຸນມິ ອິນທະວົງ ສາ ຫົວໜ້າການເມືອງສູນເສຍອົງຄະ ຮອງເລຂາຄະນະບໍລິຫານຊາວໜຸ່ມສະ ພາແຫ່ງຊາດ ຕາງໜ້າຈາກຄະນະບໍລິ ຫານງານຊາວໜຸ່ມ ສະພາແຫ່ງຊາດ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ; ມີບັນດາທ່ານ ຫົວ ໜ້າທ້ອງຖານ, ກົມກອງອ້ອມຂ້າງສູນ ກາງຊາວໜຸ່ມ, ບັນດາຄະນະບໍລິຫານ ງານຊາວໜຸ່ມຕະຫລອດຮອດສະມາ ຊິກຊາວໜຸ່ມນະຄອນຫລວງ, ກະ ຊວງ-ອົງການທຽບເທົ່າອ້ອມຂ້າງສູນ ກາງ, ພິເສດແມ່ນຊາວໜຸ່ມທີ່ຢູ່ໃນຂົງ ເຂດ ສາທາລະນະສຸກ ເຂົ້າຮ່ວມຂະ

ບວນການຢ່າງຕັ້ງໜ້າ.

ໃນຂະບວນການຄັ້ງນີ້ປະ ກອບມີຫລາກຫລາຍກິດຈະກຳ ເປັນ ຕົ້ນ: ຢ້ຽມຢາມຖາມຂ່າວ ໃຫ້ຄວາມ ອົບອຸ່ນ ຕໍ່ຄອບຄົວ ກໍຄືບຸກຄົນ ທີ່ໄດ້ ອຸທິຕິນທາງດ້ານຮ່າງກາຍ, ສະຕິປັນ ຍາໃນການຕໍ່ສູ້ກູ້ຊາດໃນເມື່ອກ່ອນ ເພື່ອຕໍ່ສູ້ກອບກູ້ເອົາເອກະລາດ, ອິດ ສະຫລະພາບມາໃຫ້ພວກເຮົາໄດ້ຢູ່ເຢັນ ເປັນສຸກໃນສູ້ມື້ນີ້, ຢ້ຽມຢາມໃຫ້ກຳ ລັງໃຈ ຜູ້ທີ່ນອນປົນປົວຢູ່ໃນໂຮງໝໍ ພາຍໃນສູນເສຍອົງຄະພິເສດ 790, ການໃຫ້ບໍລິການກວດສຸຂະພາບໃຫ້ ບັນດາລູກ-ປ່າ, ອາວ-ອາ ພາຍໃນສູນ, ສັກຢາວັກຊີນປ້ອງກັນໂຄວິດ-19; ນອກນັ້ນ, ຍັງໄດ້ນຳເອົາເຄື່ອງບໍລິ ໂພກ, ອຸປະໂພກ ແລະ ເງິນສິດ ຈຳ ນວນໜຶ່ງມອບໃຫ້ອີກດ້ວຍ.



ເຈົ້າແຂວງຊຽງຂວາງ, ມີບັນດາທ່ານ ການນຳ, ອະດີດການນຳພັກ-ລັດ, ສະ ມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດ ເລືອກຕັ້ງທີ 9, ສະມາຊິກສະພາປະຊາ ຊົນແຂວງ, ຄະນະປະຈຳພັກແຂວງ, ຫົວໜ້າພະແນກ, ອົງການລັດທຽບ ເທົ່າພະແນກ, ແນວລາວສ້າງຊາດ, ອົງ ການຈັດຕັ້ງຕັ້ງມະຫາຊົນ, ສະໜະພັນ ນັກຮີບເກົ້າ, ກອງບັນຊາການທະຫານ ແຂວງ, ກອງບັນຊາການປ້ອງກັນ ຄວາມສະຫງົບແຂວງ, ສະຖາບັນການ ສຶກສາ, ລັດວິສາຫະກິດພາຍໃນແຂວງ ແລະນັກທຸລະກິດຂອງແຂວງເຂົ້າຮ່ວມ.

ກອງປະຊຸມ ໄດ້ຮັບຝັງບົດ ລາຍງານໂດຍສັງເຂບຂອງທ່ານເຈົ້າ ແຂວງກ່ຽວກັບສະພາບຜົນເດັ່ນໃນ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາ ແຜນການລົງທຶນແຫ່ງລັດ 6 ເດືອນ ຕົ້ນປີ ແລະ ທິດທາງແຜນ ການ 6 ເດືອນທ້າຍປີ 2022, ບົດ ລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແຜນການລົງທຶນແຫ່ງລັດ 6 ເດືອນ ຕົ້ນປີ ແລະ ທິດທາງແຜນການ 6 ເດືອນທ້າຍປີ 2022, ບົດລາຍງານ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງົບ ປະມານແຫ່ງລັດຂັ້ນແຂວງ 6 ເດືອນ ຕົ້ນປີ ແລະ ທິດທາງແຜນການ 6 ເດືອນທ້າຍປີ 2022, ບົດລາຍງານ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເປົ້າໝາຍການພັດ ທະນາແບບຍືນຍົງ (SDG) ຂອງພະ ແນກສຶກສາທິການ ແລະກິລາ ບົດ ລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເປົ້າໝາຍ ການພັດທະນາແບບຍືນຍົງ (SDG) ຂອງພະແນກສາທາລະນະສຸກ, ບົດ

ລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນ ການທ່ອງທ່ຽວຕິດພັນກັບການປ້ອງ ກັນ ແລະ ຄວບຄຸມ, ສະກັດກັ້ນການ ແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ19, ບົດລາຍງານຄວາມຄືບໜ້າໃນການ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດວ່າ ດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງ ດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ, ບົດລາຍ ງານຄວາມຄືບໜ້າໃນການຈັດຕັ້ງປະ ຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດວ່າດ້ວຍການແກ້ ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ, ບົດລາຍງານ ວຽກງານການປັບປຸງກົງຈັກການຈັດ ຕັ້ງຂອງອົງການປົກຄອງແຂວງ, ບົດ ລາຍງານການກະກຽມຄວາມພ້ອມ ເປັນເຈົ້າພາບງານມະຫາກຳກິລາແຫ່ງ ຊາດຄັ້ງທີ XI, ບົດລາຍງານຂອງຄະ ນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງກ່ຽວ ກັບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານໃນໄລ ຍະແຕ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອ ທີ 2 ຫາກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ ເທື່ອທີ 3 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ຮອດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອ ທີ 4 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງຊຸດ ທີ II ໃນທ້າຍປີ 2022, ນອກຈາກ ນີ້ຍັງໄດ້ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາ ນິຕິກຳໃຫ້ກົດໝາຍ 1 ສະບັບຄື: ຂໍ້ ຕົກລົງວ່າດ້ວຍການສົ່ງເສີມ, ຄຸ້ມຄອງ ການລົງທຶນພາຍໃນແລະຕ່າງປະເທດ; ໃນວາລະດຳເນີນກອງປະຊຸມບັນດາ ຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຍັງ ໄດ້ປະກອບຄຳເຫັນໃສ່ບົດລາຍງານ ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງແຕ່ລະ ພາກສ່ວນ ເຊິ່ງຕະຫລອດໄລຍະການ ດຳເນີນກອງປະຊຸມເຫັນວ່າບັນດາ

ທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳ ເຂດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ສະມາຊິກສະພາ ປະຊາຊົນແຂວງ ໄດ້ຍົກສູງຄວາມຮັບ ຜິດຊອບຕໍ່ໜ້າທີ່ການເມືອງຂອງຕົນ, ສຸມສະຕິປັນຍາຄົ້ນຄວ້າ, ປະກອບຄຳ ຄິດເຫັນ ແລະ ຕັ້ງຄຳຊັກຖາມຢ່າງກົງ ໄປກົງມາ, ຖືກຕ້ອງ, ສອດຄ່ອງກັບ ສະພາບຕົວຈິງ

ໃນຕອນທ້າຍ, ທ່ານ ບຸນ ໂຮມ ເທດທານີ ໄດ້ມີຄຳເຫັນໂອ້ລົມ ຕໍ່ທີ່ປະຊຸມເຊິ່ງທ່ານໄດ້ຮຽກຮ້ອງມາ ຍັງອົງການປົກຄອງແຂວງ ເອົາໃຈໃສ່ ຊີ້ນຳທຸກຂົງເຂດວຽກງານ, ພ້ອມກັນ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາມະຕິ ແລະ ບັນ ດາຄາດໝາຍຕ່າງໆທີ່ວາງໄວ້ໃຫ້ສຳ ເລັດ; ຄຽງຄູ່ກັນນັ້ນ, ຄະນະປະຈຳສະ ພາປະຊາຊົນແຂວງ, ສະມາຊິກສະພາ ແຫ່ງຊາດປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ, ສະມາ ຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງຕ້ອງສືບຕໍ່ ຊຸກຍູ້, ຕິດຕາມກວດກາທຸກຂົງເຂດ ວຽກງານ ເພື່ອໃຫ້ບັນລຸຕາມຄາດ ໝາຍທີ່ວາງໄວ້, ຍັງຮຽກຮ້ອງມາຍັງ ບັນດາທ່ານຜູ້ແທນກອງປະຊຸມຈິ່ງ ພ້ອມກັນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດພາລະບົດ ບາດ, ສິດ-ໜ້າທີ່ ແລະ ພັນທະຂອງ ຕົນດ້ວຍຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງ ເພື່ອ ຮັບປະກັນໃຫ້ແຂວງສືບຕໍ່ມີສະຖຽນ ລະພາບທາງດ້ານການເມືອງ, ສັງຄົມ ມີຄວາມສະຫງົບເປັນລະບຽບຮຽບ ຮ້ອຍ, ເສດຖະກິດຂະຫຍາຍຕົວຢ່າງ ຕໍ່ເນື່ອງ.

(ນາງ ສຸກສະຫວັນ ອິນທະແສງ)



ກອງປະຊຸມ...

(ສພຊ) ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 2-4 ສິງຫາຜ່ານມາ, ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມ ໃຫຍ່ຫ້ອງວ່າການແຂວງ ໄດ້ເປີດກອງ

ປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງຊຽງຂວາງ ຊຸດທີ II ໂດຍການເປັນປະທານ ຂອງ

ທ່ານ ບຸນໂຮມ ເທດທານີ ປະທານສະ ພາປະຊາຊົນແຂວງ ໂດຍການໃຫ້ກຽດ ເຂົ້າຮ່ວມຂອງທ່ານ ບຸນຈັນ ສິວິງພັນ

ສສຊ-ສສຂ ໄຊສິມບູນ ເຜີຍແຜ່ຜົນສໍາເລັດ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຢູ່ເມືອງລ້ອງຊານ



(ສພຊ) ເພື່ອເປັນການຜັນຂະຫຍາຍຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) ຊຸດທີ IX ແລະ ຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາປະຊາຊົນ (ສພຂ) ແຂວງໄຊສິມບູນ ຊຸດທີ II ໃຫ້ສັງຄົມໄດ້ຮັບຮູ້ຢ່າງກວ້າງຂວາງ; ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 9-12 ສິງຫາ 2022 ນໍາພາທີ່ມງານໂດຍທ່ານ ແດງ ປະທຸມທອງ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 18 ແຂວງໄຊສິມບູນ, ປະທານ ສພຂ ໄຊສິມບູນ, ທ່ານ ສິມພັນ ສິສິມບຸຣິງ ສສຂ ປະຈໍາເມືອງລ້ອງຊານ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະປະຈໍາພັກເມືອງລ້ອງຊານ ໄດ້ນໍາພາ-ຊີ້ນໍາ ແລະ ສາມາດເຮັດໃຫ້ຜູ້ແທນ ໄດ້ໃກ້ຊິດຕິດແທດກັບພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າຫລາຍຂຶ້ນ ຢ່າງສະດວກ ເຊິ່ງໄດ້ເຄື່ອນໄຫວຢູ່ເທສະບານເມືອງ ເປັນຕົ້ນແມ່ນອົງການປົກ

ຄອງເມືອງລ້ອງຊານ, ປ້ອງກັນ ຊາດ-ປ້ອງຄວາມສະຫງົບ ທີ່ສະໄໝສອນເມືອງລ້ອງຊານ ໃນການລົງໃນຄັ້ງນີ້ ມີຈໍານວນ 25 ບ້ານທົ່ວເມືອງລ້ອງຊານ. ການເຄື່ອນໄຫວໃນຄັ້ງນີ້ ສສຊ-ສສຂ ໄດ້ນໍາເອົາຂ່າວ, ເອກະສານທີ່ສໍາຄັນຈໍານວນໜຶ່ງ ແລະ ເນື້ອໃນໃຈຄວາມທີ່ມີຄວາມໝາຍ, ຄວາມສໍາຄັນ ທີ່ໄດ້ຝຶກປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງ ສພຊ ຊຸດທີ IX ແລະ ຜົນສໍາເລັດຂອງກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງ ສພຂ ໄຊສິມບູນ, ທ່ານ ສິມພັນ ສິສິມບຸຣິງ ສສຂ ປະຈໍາເມືອງລ້ອງຊານ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ສິມທິບກັບເລຂາພັກເມືອງ ເຈົ້າເມືອງລ້ອງຊານ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະປະຈໍາພັກເມືອງລ້ອງຊານ ໄດ້ນໍາພາ-ຊີ້ນໍາ ແລະ ສາມາດເຮັດໃຫ້ຜູ້ແທນ ໄດ້ໃກ້ຊິດຕິດແທດກັບພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າຫລາຍຂຶ້ນ ຢ່າງສະດວກ ເຊິ່ງໄດ້ເຄື່ອນໄຫວຢູ່ເທສະບານເມືອງ ເປັນຕົ້ນແມ່ນອົງການປົກ

ແລະ ບັນຫາທີ່ຄ້າງຄາ ສ່ວນຫລາຍແລ້ວປະຊາຊົນຈະມີຄໍາຖາມແບບເປັນຄໍາສະເໜີທີ່ເກີດຈາກປາກົດການຫຍໍ້ກັບສັງຄົມໃນປັດຈຸບັນ ນໍາເອົາໄປຝຶກລະນາແກ້ໄຂຕາມທີ່ຄວນ; ໃນທາງຜູ້ແທນ ແລະ ປະຊາຊົນໄດ້ໂອ້ລົມກັນ ນັ້ນ ບາງບັນຫາ ສສຊ-ສສຂ ກໍໄດ້ອະທິບາຍ ແລະ ຊີ້ແຈງຕາມຄາມເປັນຈິງໃຫ້ພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນຮັບຮູ້ ແລະ ບາງບັນຫາກໍຈະນໍາເອົາໄປສະເໜີຕໍ່ຂັ້ນເທິງອີກ ເພື່ອໃຫ້ພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າຫລຸດພົ້ນຈາກຄວາມທຸກຍາກ. ຕອນທ້າຍ, ທ່ານ ແດງ ປະທຸມທອງ ໄດ້ສະແດງຄວາມຂອບໃຈບັນດາທ່ານ ທີ່ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມຮັບຝັງການລົງເຜີຍແຜ່ຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມໃນຄັ້ງນີ້ ແລະ ອວຍພອນໃຫ້ບັນດາທ່ານຈິ່ງມີຄວາມຜາສຸກໃນສ່ວນໂຕ ແລະ ຄອບຄົວ, ມີຜົນສໍາເລັດໃນໜ້າທີ່ວຽກງານທຸກປະການ. (ແສງຕາວັນ ລັດຕະນະວົງ)

ປາຖະກະຖາວັນປະກາດໃຊ້ລັດຖະທໍາມະນູນ ແລະ ວັນສ້າງຕັ້ງສານປະຊາຊົນ ແຫ່ງ ສປປລາວ

(ສພຊ) ຕອນເຊົ້າຂອງວັນທີ 15 ສິງຫາ 2022 ຢູ່ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ຫລວງນໍ້າທາ ໄດ້ຈັດພິທີປາຖະກະຖາວັນປະກາດໃຊ້ລັດຖະທໍາມະນູນແຫ່ງ ສປປລາວ ຄົບຮອບ 31 ປີ (15 ສິງຫາ 1991-15 ສິງຫາ 2022), ວັນສ້າງຕັ້ງສານປະຊາຊົນແຫ່ງ ສປປລາວ ຄົບຮອບ 40 ປີ (15 ສິງຫາ 1982-15 ສິງຫາ 2022) ໂດຍການປາຖະກະຖາຂອງທ່ານ ຄໍາຟອງ ອິນມານີ ຮອງເລຂາພັກແຂວງ, ປະທານ ສພຂ ຫລວງນໍ້າທາ, ເຂົ້າຮ່ວມຮັບຝັງໃນພິທີຄັ້ງນີ້, ມີບັນດາທ່ານ ສສຊ, ສສຂ, ເປັນສ່ວນຫລາຍເພື່ອໃຫ້ຂັ້ນເທິງຕຸລາການ, ຜູ້ຕາງໜ້າຈາກທ້ອງຖິ່ນ, ຫົວໜ້າ, ຮອງຫົວໜ້າຂະແໜງ ຕະຫລອດຮອດພະນັກງານ-ລັດຖະກອນຈາກ 4 ຂົງເຂດເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 44 ທ່ານ ຍິງ 17 ທ່ານ.



ໃນພິທີ, ໄດ້ຮັບຝັງປະຫວັດຄວາມເປັນມາ, ຄວາມໝາຍຄວາມສໍາຄັນ ແລະ ຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດລັດຖະທໍາມະນູນແຫ່ງ ສປປລາວ ໃນໄລຍະ 31 ປີຜ່ານມາ ທັງນີ້, ກໍເພື່ອເປັນການເພີ່ມທະວີການໂຄສະນາເຜີຍແຜ່, ສຶກສາອົມຮົມສະມາຊິກພັກ, ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ ໃນ 4 ຂົງເຂດໃຫ້ຮັບຮູ້, ເຂົ້າໃຈຢ່າງເລິກເຊິ່ງ ແລະ ທົ່ວເຖິງກ່ຽວກັບຄວາມໝາຍຄວາມສໍາຄັນຂອງລັດຖະທໍາມະນູນແຫ່ງ ສປປລາວ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງລັດຄຸ້ມຄອງເສດຖະກິດ-ລັດຖະທໍາມະນູນແຫ່ງ ສປປລາວ ແມ່ນກົດໝາຍພື້ນຖານຂອງຊາດ ໂດຍເປັນການຫັນເອົາ ແນວທາງນະໂຍບາຍປ່ຽນແປງໃໝ່ ຢ່າງຮອບດ້ານ ແລະ ມີຫລັກການຂອງພັກປະຊາຊົນ ປະຕິວັດລາວ ມາເປັນກົດໝາຍພື້ນຖານ ຂອງລະບອບປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ; ລັດຖະທໍາມະນູນແຫ່ງ ສປປລາວ ໄດ້ຖືກຮັບຮອງເອົາໃນກອງປະຊຸມເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາປະຊາຊົນສູງສຸດ ຊຸດທີ II ໃນປີ 1991 ແລະ ໄດ້ປະກາດໃຊ້ຢ່າງເປັນທາງການໃນວັນທີ 15 ສິງຫາ 1991; ລັດຖະທໍາມະນູນແຫ່ງ ສປປ ລາວ ໄດ້ມີການປັບປຸງມາແລ້ວ 2 ຄັ້ງຄື: ຄັ້ງທີ 1 ປີ 2003 ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ

ຊຸດທີ V ໄດ້ຮັບຮອງເອົາການປັບປຸງລັດຖະທໍາມະນູນ ປະກອບມີ 11 ໝວດ 98 ມາດຕາ; ຄັ້ງທີ 2: ປີ 2015 ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 10 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ VII ໄດ້ຮັບຮອງເອົາການປັບປຸງ ລັດຖະທໍາມະນູນສະບັບດັ່ງກ່າວ ປະກອບມີ 14 ໝວດ, 119 ມາດຕາ ເຊິ່ງໄດ້ເຮັດໃຫ້ ລັດຖະທໍາມະນູນ ມີເນື້ອໃນຄົບຖ້ວນ ແລະ ສົມບູນກວ່າເກົ່າ. ລັດຖະທໍາມະນູນແຫ່ງ ສປປລາວ ມີຄວາມສໍາຄັນເປັນຕົ້ນຖານຂອງລັດຖະທໍາມະນູນແຫ່ງ ສປປລາວ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງລັດຄຸ້ມຄອງເສດຖະກິດ-ລັດຖະທໍາມະນູນແຫ່ງ ສປປລາວ ແມ່ນກົດໝາຍພື້ນຖານຂອງຊາດ ໂດຍເປັນການຫັນເອົາ ແນວທາງນະໂຍບາຍປ່ຽນແປງໃໝ່ ຢ່າງຮອບດ້ານ ແລະ ມີຫລັກການຂອງພັກປະຊາຊົນ ປະຕິວັດລາວ ມາເປັນກົດໝາຍພື້ນຖານ ຂອງລະບອບປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ; ລັດຖະທໍາມະນູນແຫ່ງ ສປປລາວ ໄດ້ຖືກຮັບຮອງເອົາໃນກອງປະຊຸມເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາປະຊາຊົນສູງສຸດ ຊຸດທີ II ໃນປີ 1991 ແລະ ໄດ້ປະກາດໃຊ້ຢ່າງເປັນທາງການໃນວັນທີ 15 ສິງຫາ 1991; ລັດຖະທໍາມະນູນແຫ່ງ ສປປ ລາວ ໄດ້ມີການປັບປຸງມາແລ້ວ 2 ຄັ້ງຄື: ຄັ້ງທີ 1 ປີ 2003 ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ

ດ້ານການເມືອງ, ສັງຄົມມີຄວາມສະຫງົບ ແລະ ເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອນ ແລະ ສ້າງສິ່ງອໍານວຍອຸກຸ້ຍໃຫ້ເສດຖະກິດຂະຫຍາຍຕົວ ໄປຕາມເສັ້ນທາງສັງຄົມນິຍົມ ທີ່ພັກເຮົາໄດ້ກໍານົດໄວ້. ແລະ ຍັງໄດ້ຮັບຝັງມູນເຊື້ອ 40 ປີຂອງສານປະຊາຊົນແຫ່ງ ສປປລາວ ເຊິ່ງມາຍຫລັງສະຖາປະນາ ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວຂຶ້ນ, ພັກ ແລະ ລັດໄດ້ນໍາພາປະຊາຊົນລາວທັງຊາດ ປະຕິບັດສອງໜ້າທີ່ຍຸດທະສາດ ຕິດພັນກັບການຄຸ້ມຄອງລັດ-ຄຸ້ມຄອງສັງຄົມດ້ວຍລະບຽບກົດໝາຍເທື່ອລະກ້າວໃນເບື້ອງຕົ້ນແມ່ນກະຊວງຍຸຕິທໍາ ເຮັດໜ້າທີ່ຕົ້ນຕໍໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍເພື່ອປົກປັກຮັກສາຜົນປະໂຫຍດອັນຊອບທໍາຂອງລັດ, ຂອງປະຊາຊົນ, ຮັບປະກັນຄວາມເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອນ ແລະ ຄວາມຍຸຕິທໍາໃນສັງຄົມ ໂດຍຖືເອົາຄໍາສັ່ງເລກທີ 53/ນຍ, ລົງວັນທີ 15 ຕຸລາ 1976 ຂອງສໍານັກງານນາຍົກລັດຖະມົນຕີກ່ຽວກັບການຈັບຕົວ, ການສືບສວນ-ສອບສວນ ແລະ ການຕັດສິນຜູ້ກະທໍາຜິດເປັນບ່ອນອີງ, ໃນວັນທີ 4 ສິງຫາ 1976 ກອງປະຊຸມກົມການເມືອງສູນກາງພັກໄດ້ຝຶກລະນາແຕ່ງຕັ້ງຄະນະຄົ້ນຄວ້າວິຊາສະເພາະຂອງກະຊວງຍຸຕິທໍາຂຶ້ນ ເພື່ອຄົ້ນຄວ້າແຜນນະໂຍບາຍຢ່າງຮອບດ້ານຂອງກະຊວງຍຸຕິທໍາ ຈາກການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານດັ່ງກ່າວຈຶ່ງມາໃຫ້ມີການກໍານົດສານປະຊາຊົນ ແລະ ເຕີບໃຫຍ່ຂະຫຍາຍຕົວຕາມແຕ່ລະໄລຍະຄື ໄລຍະແຫ່ງການກໍານົດສານປະຊາຊົນ (1975-1982), ໄລຍະແຫ່ງການສ້າງຕັ້ງສານປະຊາຊົນ (1982-1989), ໄລຍະແຫ່ງການກໍ່ສ້າງ ແລະ ພັດທະນາ

ລະບົບສານປະຊາຊົນ (1989-2003), ໄລຍະແຫ່ງການປັບປຸງ ແລະ ພັດທະນາລະບົບສານປະຊາຊົນ (2003-2009), ໄລຍະແຫ່ງການພັດທະນາລະບົບສານປະຊາຊົນ (2009 ເຖິງປັດຈຸບັນ) ໃນຕອນທ້າຍພິທີ, ຍັງມີການມອບໃບຍ້ອງຍໍຂອງເຈົ້າແຂວງຫລວງນໍ້າທາ ໃຫ້ບຸກຄົນດີເດັ່ນ ປະຈໍາປີ 2021 ແລະ ບຸກຄົນທີ່ມີຜົນງານດີເດັ່ນໃນການປະກອບສ່ວນເທື່ອແຮງ, ສະຖິປັນຍາ ເພື່ອພັດທະນາແຂວງຫລວງນໍ້າທາ ເຊິ່ງສະພາປະຊາຊົນແຂວງມີທັງໝົດ 46 ທ່ານ ຍິງ 18 ທ່ານ ແລະ ມອບໃບຍ້ອງຍໍຈາກປະທານສານປະຊາຊົນສູງສຸດ, ໃບຍ້ອງຍໍທ່ານເຈົ້າແຂວງ ໃຫ້ແກ່ສານປະຊາຊົນແຂວງຈໍານວນ 26 ທ່ານ ຍິງ 11 ທ່ານ.

ພ້ອມດຽວກັນນັ້ນ, ບໍລິສັດ ໄຊພະຈັນ ກໍ່ສ້າງ ຍັງໄດ້ມອບເຄື່ອງສຽງຈໍານວນ 5 ເຄື່ອງ ລວມມູນຄ່າ 10.000.000 ກີບ ໃຫ້ແກ່ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ເພື່ອໝູນໃຊ້ເຂົ້າໃນວຽກງານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໂດຍການມອບຂອງທ່ານ ຄໍາຟອງ ອິນມານີ ຮອງເລຂາພັກແຂວງ ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງຫລວງນໍ້າທາ ແລະ ຮັບຂອງທ່ານ ຄໍາຜາຍ ໄຊພະຈັນ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຫົວໜ້າບໍລິສັດ ໄຊພະຈັນ ກໍ່ສ້າງ ແລະ ຍັງໄດ້ມອບຂັນລາງວັນ, ເງິນລາງວັນ ໃນການສ້າງຂະບວນການກິລາບານເຕະຊາຍເນື່ອງໃນ 2 ວັນສໍາຄັນປະຫວັດສາດ ລວມທັງໝົດ 4 ທີມ, ລາງວັນທີ1 ໄດ້ແກ່ສານປະຊາຊົນແຂວງ, ທີ 2 ໄດ້ແກ່ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ທີ 3 ຮ່ວມໄດ້ແກ່ອົງການໄອຍະການແຂວງ ແລະ ພະແນກຍຸຕິທໍາແຂວງ. (ນາງ ວັນນີ ແຜງປົວວັນ)

ສືບຕໍ່ພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ຢູ່ເມືອງອາດສະພັງທອງ



(ສພຊ) ໃນຕອນເຊົ້າຂອງວັນທີ 17 ສິງຫາ 2022 ທີ່ວັດບ້ານແຈລະມ່ອງ ເມືອງອາດສະພັງທອງ ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ, ທ່ານ ນາງ ຫິງຄໍາ ໄຊຍະຄົມ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 13 ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ

(ສສຂ) ປະຈໍາເມືອງອາດສະພັງທອງ ພ້ອມດ້ວຍການນໍາຂັ້ນເມືອງໄດ້ພົບປະໂອ້ລົມອໍານາດການປົກຄອງບ້ານໃຫຍ່ແຈລະມ່ອງ ແລະ ກຸ່ມບ້ານຫລວງໄຊ ພ້ອມດ້ວຍພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນໃຫ້ກຽດຕ້ອນຮັບຄະນະຜູ້ແທນຢ່າງອົບອຸ່ນ. ໃນພິທີ, ຄະນະຜູ້ແທນໄດ້ເຜີຍແຜ່ກ່ຽວກັບຜົນສໍາເລັດ

ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II ໃນນັ້ນ, ໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນບັນຫາທີ່ສໍາຄັນກ່ຽວກັບວາລະແຫ່ງຊາດເປັນຕົ້ນກໍແມ່ນບັນຫາຢາເສບຕິດທີ່ລັດຖະບານໄດ້ພ້ອມກັນແລ້ງແກ້ໄຂ ເປັນຫາໃຫຍ່ທີ່ເປັນການເປື້ອນເມົາສັງຄົມ ເປັນ

ຕົ້ນກໍແມ່ນລູກຫລານທີ່ເປັນໝໍ້ແຫງຂອງຊາດໃຫ້ໝົດໄປເທື່ອລະກ້າວ ໂດຍເລັ່ງໃສ່ການແກ້ໄຂບັນຫາແຕ່ຂັ້ນຮາກຖານ, ບ່າຍບັນຫາທີ່ສໍາຄັນກ່ຽວກັບວາລະແຫ່ງຊາດເປັນຕົ້ນກໍແມ່ນບັນຫາຢາເສບຕິດທີ່ລັດຖະບານໄດ້ພ້ອມກັນແລ້ງແກ້ໄຂ ເປັນຫາໃຫຍ່ທີ່ເປັນການເປື້ອນເມົາສັງຄົມ ເປັນ

ຄົມລາວປັດຈຸບັນໃຫ້ໄດ້ໂດຍສິ້ນເຊີງ ໂດຍອີງໃສ່ເຈົ້າໜ້າທີ່ກໍຄືອໍານາດການປົກຄອງແຕ່ລະຂັ້ນ ເປັນເຈົ້າການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຢ່າງເຂັ້ມງວດ. ນອກຈາກນັ້ນ, ຍັງໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນຕື່ມກ່ຽວກັບບັນຫາການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມໃນແຕ່ລະໜ່ວຍການຜະລິດ

ແລະ ບັນຫາປາກົດການຫຍໍ້ທີ່ທາງດ້ານການເງິນເພື່ອຫລຸດຜ່ອນໄພເງິນເຝີ້ໃນສັງຄົມລາວປັດຈຸບັນ ແລະ ບັນຫາອື່ນໆອີກຈໍານວນໜຶ່ງ. ທັງນີ້, ກໍເພື່ອເປັນການໂອ້ລົມຊີ້ນໍາຕໍ່ບັນດາຄະນະອໍານາດການປົກຄອງບ້ານ ແລະ ຮັບຝັງຄໍາຄິດຄໍາເຫັນຈາກພໍ່ແມ່ປະ

ຊາຊົນ ຕະຫລອດຮອດອໍານາດການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນໃນການຈັດຕັ້ງວາລະແຫ່ງຊາດທີ່ຕິດພັນກັບການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມໃນແຕ່ລະທ້ອງຖິ່ນ ໃຫ້ສອດຄ່ອງຕໍ່ກັບແນວທາງນະໂຍບາຍໃໝ່ຂອງພັກວາງອອກໃນແຕ່ລະໄລຍະໃຫ້ປາກົດຜົນເປັນຈິງ.

ປະທານ ສສຊ ເຂດ 10 ຍົກໃຫ້ເຫັນຜົນງານຫລາຍດ້ານໃນໄລຍະຜ່ານມາ

ທ່ານ ບຸນສອນ ເພັດລາວັນ ປະທານຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ຊຸດທີ IX ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 10 ແຂວງວຽງຈັນ ໃນວາລະດຳເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ຊຸດທີ IX ໄດ້ໃຫ້ສຳພາດຕໍ່ສົມມວນຊົນ ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ນັບແຕ່ກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກຂອງ ສສຊ ຊຸດທີ IX ຮອດປັດຈຸບັນ ຄະນະສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 10 ແຂວງວຽງຈັນ ກໍຄືສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ວຽງຈັນ ຊຸດທີ II ຍາດໄດ້ຜົນງານໃນຫລາຍດ້ານ ດັ່ງນີ້:

1. ດ້ານນິຕິບັນຍັດ:

ເປັນເຈົ້າການເຂົ້າຮ່ວມປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນຝ່າຍລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາທິດທາງແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ 5 ປີ (2021-2025) ຂອງ ສສຊ ຊຸດທີ IX ວ່າດ້ວຍແຜນການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ແລະ ສພຂ ສ້າງນິຕິກຳໃຫ້ກົດໝາຍ ຈຳນວນ 11 ສະບັບ ໃນໄລຍະ 5 ປີ ໄດ້ປະກອບສ່ວນຝ່າຍລະນາຮັບຮອງເອົາກົດໝາຍສ້າງໃໝ່ ແລະ ປັບປຸງຂອງ ສສຊ ຊຸດທີ IX ຈຳນວນ 16 ສະບັບ.

2. ດ້ານການຕົກລົງບັນຫາສຳຄັນພື້ນຖານຂອງຊາດ, ຂອງແຂວງ:

ໄດ້ສົມທົບກັບ ສພຂ ຄົ້ນຄວ້າຝ່າຍລະນາບັນຫາສຳຄັນຕ່າງໆຂອງຊາດ, ຂອງແຂວງ ເຊັ່ນ ຝ່າຍລະນາຮັບຮອງການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງ ສສຊ ຊຸດທີ IX ໂດຍສະເພາະການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ແຜນງົບປະມານແຫ່ງຊາດຂອງລັດຖະບານ, ວຽກງານອົງການຕຸລາການ 5 ປີ (2016-2020) ແລະ ທິດທາງແຜນການ 5 ປີ ຄັ້ງທີ IX (2021-2025),

ໄດ້ຄົ້ນຄວ້າຝ່າຍລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ແຜນງົບປະມານ 5 ປີ (2021-2025), ສານປະຊາຊົນ ແລະ ອົງການກວດກາລັດ 5 ປີ (2021-2025) ຜົນການຍິ່ງຍືນຄຸນລັກສະນະຂອງສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສສຂ) ແລະ ຮັບຮອງເອົາຫົວໜ້າພະແນກແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນແຂວງວຽງຈັນ.

3. ດ້ານການຕິດຕາມກວດກາ:

ຄະນະ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 10 ແຂວງວຽງຈັນ ໄດ້ຊຸກຍູ້ໃຫ້ ສພຂ ສືບຕໍ່ເຄື່ອນໄຫວຕິດຕາມກວດກາ, ຊຸກຍູ້ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍມະຕິກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກ ແລະ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ IX ແລະ ສພຂ ຊຸດທີ II ເປັນຕົ້ນແມ່ນບັນດາຄາດໝາຍ, ມາດຕະການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານວຽກງານອົງການອະຍະການປະຊາຊົນ ແລະ ສານປະຊາຊົນ 5 ປີ (2021-2025) ແລະ ຊຸກຍູ້ຕິດຕາມການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການລົງທຶນຂອງລັດ, ການກະກຽມການປະເມີນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ 4 ສະກຸ່ວງກັບການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ, ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມການປະເມີນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການກັ່ນ ແລະ ຄວບຄຸມພະຍາດຕິດຕໍ່ສຳລັບບັນດາແຂວງພາກກາງ ແລະ ເປັນເຈົ້າການ ລົງຕິດຕາມກວດກາ, ຊຸກຍູ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາຄາດໝາຍ ໃນຂົງເຂດວຽກງານສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາ, ການປັບປຸງຄຸນນະພາບລະບົບການຮຽນ-



ການສອນທຸກຊັ້ນທຸກສາຍໃນໄລຍະໃໝ່ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານກິລາ-ກາຍຍະກຳ, ລົງຕິດຕາມກວດກາການປະຕິບັດນິຕິກຳທີ່ຝ່ວ້ນກັບວຽກງານເຊົ່າ, ສຳປະທານທີ່ດິນ ແລະ ລົງຕິດຕາມການຊົດເຊີຍຜົນກະທົບຈາກໂຄງການທາງລົດໄຟລາວ-ຈີນ.

ປະທານຄະນະ ສສຊ ຍັງໃຫ້ຮູ້ຕື່ມວ່າ: ວຽກງານຮັບ ແລະ ຝ່າຍລະນາຄຳສະເໜີ, ຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳ ຂອງປະຊາຊົນ ໄດ້ຮັບຄຳຮ້ອງ-ຄຳສະເໜີຂໍຄວາມເປັນທຳຂອງປະຊາຊົນ ທັງໝົດຈຳນວນ 87 ເລື່ອງ, ເປັນຄຳສະເໜີ 41 ເລື່ອງ ຝ່າຍລະນາແລ້ວ 37 ເລື່ອງ; ເປັນຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳ ຈຳນວນ 45 ເລື່ອງ ຝ່າຍລະນາແລ້ວ 36 ເລື່ອງ. ລວມແລ້ວໄດ້ຄົ້ນຄວ້າຝ່າຍລະນາຄຳສະເໜີ, ຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳໂດຍສິ່ງໃຫ້ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງເປັນຜູ້ຝ່າຍລະນາແກ້ໄຂແລ້ວຈຳນວນ 73 ເລື່ອງ, ໃນນັ້ນ ໄດ້ລາຍງານຫາ ສພຂ ຈຳນວນ 9 ເລື່ອງ, ປັດຈຸບັນກຳລັງຄົ້ນຄວ້າຈຳນວນ 14 ເລື່ອງ; ພ້ອມນັ້ນ, ຍັງໄດ້ໃຫ້ຄຳປຶກສາທາງດ້ານກົດໝາຍໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າໄດ້ຈຳນວນ 244 ເທື່ອຄືນ.

ສຳລັບການລົງພົບປະ ແລະ ລະດົມວັດຖຸປັດໄຈຊ່ວຍເຫລືອໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນ, ຄະນະສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ກໍຄື

ສສຂ ວຽງຈັນ ໄດ້ລົງພົບປະຍ້ຽມຢາມປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ ຕິດພັນກັບການນຳເອົາຜົນສຳເລັດກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກ ແລະ ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ IX ແລະ ສພຂ ຊຸດທີ II ລົງເຜີຍແຜ່ໄດ້ທັງໝົດຈຳນວນ 185 ຈຸດ, ມີຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມຮັບຝັງ 11.130 ທ່ານ ຍິງ 4.468 ທ່ານ; ຄະນະ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 10 ແຂວງວຽງຈັນ ປະຈຳຢູ່ສູນກາງສົມທົບກັບຄະນະ ສສຊ ປະຈຳຢູ່ທ້ອງຖິ່ນ ໄດ້ມອບເຄື່ອງຊ່ວຍເຫລືອໃຫ້ແກ່ໂຮງໝໍເມືອງທຸລະຄົມ 1 ຄັ້ງ ລວມເປັນມູນຄ່າ 20 ລ້ານກວ່າກີບ; ປະທານ ສພຂ ວຽງຈັນ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະມອບລິດຮັບ-ສົ່ງຄືນເຈັບໃຫ້ແກ່ໂຮງໝໍນ້ອຍບ້ານຜາສັງ ເມືອງເຜີອງລວມມູນຄ່າ 20.000 ໂດລາ, ໂທລະໂຄງຈຳນວນ 2 ຊຸດ ຜາສັງລວມມູນຄ່າ 30 ລ້ານກີບ, ເຈວລ້າງມີ 20 ແກັດ.

ທ່ານ ບຸນສອນ ເພັດລາວັນ ຍັງໃຫ້ຮູ້ຕື່ມວ່າ: ນັບແຕ່ກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກຂອງ ສສຊ ຊຸດທີ IX ຮອດປັດຈຸບັນ ສພຂ ມີຜົນສຳເລັດໃນການເຜີຍແຜ່ ແລະ ຈັດຕັ້ງລັດຖະທຳມະນູນກົດໝາຍ, ມະຕິກອງປະຊຸມ ສພຂ ແລະ ບັນດານິຕິກຳໃຫ້ກົດໝາຍຄື: ເປັນເຈົ້າການເຂົ້າຮ່ວມປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນຝ່າຍລະນາ

ແລະ ຮັບຮອງເອົາທິດທາງແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ 5 ປີ (2021-2025) ຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ IX ວ່າດ້ວຍແຜນການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ຈຳນວນ 96 ສະບັບ, ໃນນັ້ນ ກົດໝາຍສ້າງໃໝ່ 38 ສະບັບ, ປັບປຸງ 58 ສະບັບ ແລະ ສພຂ ໄດ້ຊຸກຍູ້ໃຫ້ກຳໃຫ້ກົດໝາຍ ນວນ 11 ສະບັບ ໃນໄລຍະ 5 ປີ. ນອກຈາກນັ້ນ, ຍັງໄດ້ຮັບຮອງເອົາບັນດາມະຕິກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກ ແລະ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ II ຄື: ມະຕິກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກຂອງ ສພຂ ວຽງຈັນ ຊຸດທີ II ສະບັບເລກທີ 09/ສພຂ.ວຈ, ລົງວັນທີ 22 ເມສາ 2021 ວ່າດ້ວຍການແຕ່ງຕັ້ງປະທານ ສພຂ ວຽງຈັນ ຊຸດທີ II; ມະຕິກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກຂອງ ສພຂ ວຽງຈັນ ຊຸດທີ II ສະບັບເລກທີ 10/ສພຂ.ວຈ, ລົງວັນທີ 22 ເມສາ 2021ວ່າດ້ວຍການແຕ່ງຕັ້ງຮອງປະທານ ສພຂ ວຽງຈັນ ຊຸດທີ II; ມະຕິກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກຂອງ ສພຂ ວຽງຈັນ ຊຸດທີ II ສະບັບເລກທີ 11/ສພຂ.ວຈ, ລົງວັນທີ 22 ເມສາ 2021ວ່າດ້ວຍການເລືອກຕັ້ງກຳມະການຄະນະປະຈຳ ສພຂ ວຽງຈັນ ຊຸດທີ II; ມະຕິກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກຂອງ ສພຂ ວຽງຈັນ ຊຸດທີ II ສະບັບເລກທີ 12/ສພຂ.ວຈ, ລົງວັນທີ 22 ເມສາ 2021 ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາກົງຈັກຂອງ ສພຂ ແລະ ຮັບຮອງເອົາການແຕ່ງຕັ້ງປະທານກຳມະການ ແລະ ຮອງປະທານກຳມະການຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ II; ມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳ ສພຂ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາການແຕ່ງຕັ້ງຫົວໜ້າພະແນກແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນແຂວງວຽງຈັນ ສະບັບເລກ

ທີ 13/ສພຂ.ວຈ, ລົງວັນທີ 22 ເມສາ 2021; ມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳ ສພຂ (2021-2025) ສະບັບເລກທີ 17/ສພຂ.ວຈ, ລົງວັນທີ 5 ພຶດສະພາ 2021 ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາທິດທາງແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ 5 ປີ ຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ II; ມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳ ສພຂ ສະບັບເລກທີ 18/ສພຂ.ວຈ, ລົງວັນທີ 5 ພຶດສະພາ 2021 ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ 5 ປີ (2016-2020) ແລະ ທິດທາງແຜນການວຽກງານ 5 ປີ (2021-2025) ຂອງສານປະຊາຊົນແຂວງວຽງຈັນ; ມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳ ສພຂ ສະບັບເລກທີ 19/ສພຂ.ວຈ, ລົງວັນທີ 5 ພຶດສະພາ 2021ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ 5 ປີ (2016-2020) ແລະ ທິດທາງແຜນການວຽກງານ 5 ປີ (2021-2025) ຂອງອົງການກວດກາ ນະປະຈຳ ສພຂ ສະບັບເລກທີ 21/ສພຂ.ວຈ, ລົງວັນທີ 14 ພຶດສະພາ 2021 ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາການລະຄະນະກຳມະການຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ II; ມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳ ສພຂ ສະບັບເລກທີ 22/ສພຂ.ວຈ, ລົງວັນທີ 14 ພຶດສະພາ 2021 ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາການຈັດແບ່ງ ສສຊ ຢູ່ທ້ອງຖິ່ນຄວບຄຸມ ສສຂ ວຽງຈັນ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງເມືອງ; ມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳ ສພຂ ສະບັບເລກທີ 35/ສພຂ.ວຈ, ລົງວັນທີ 22 ພຶດສະພາ 2021 ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາການຈັດຕັ້ງແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ 5 ປີ ຄັ້ງທີ V (2016-2020) ແລະ ທິດທາງແຜນການ

5 ປີ ຄັ້ງທີ VI (2021-2025); ມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳ ສພຂ ສະບັບເລກທີ 35/ສພຂ.ວຈ, ລົງວັນທີ 22 ພຶດສະພາ 2021 ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາການຈັດຕັ້ງແຜນງົບປະມານຂອງແຂວງວຽງຈັນ ຄັ້ງທີ V (2016-2020) ແລະ ທິດທາງແຜນການ 5 ປີ ຄັ້ງທີ VI (2021-2025); ມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳ ສພຂ ວຽງຈັນ ສະບັບເລກທີ 35/ສພຂ.ວຈ, ລົງວັນທີ 22 ພຶດສະພາ 2021 ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ 5 ປີ (2016-2020) ແລະ ທິດທາງແຜນການ 5 ປີ (2021-2025) ຂອງອົງການກວດກາລັດແຂວງວຽງຈັນ; ມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳ ສພຂ ວຽງຈັນ ສະບັບເລກທີ 53/ຄປຈ.ສພຂ.ວຈ, ລົງວັນທີ 25 ພະຈິກ 2021 ວ່າດ້ວຍການແຕ່ງຕັ້ງຄະນະຮັບຜິດຊອບຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ຊຸກຍູ້ການສ້າງນິຕິກຳໃຫ້ກົດໝາຍຂອງອົງການປົກຄອງແຂວງຈຳນວນ 11 ສະບັບ; ມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳ ສພຂ ວຽງຈັນ ສະບັບເລກທີ 06/ສພຂ.ວຈ, ລົງວັນທີ 21 ມັງກອນ 2022ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຂອງອົງການປົກຄອງແຂວງກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດ-ສັງຄົມປະຈຳປີ 2021 ແລະ ທິດທາງແຜນການປີ 2022; ມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳ ສພຂ ວຽງຈັນ ສະບັບເລກທີ 05/ສພຂ.ວຈ, ລົງວັນທີ 21 ມັງກອນ 2022 ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຂອງອົງການປົກຄອງແຂວງກ່ຽວກັບບົດສະຫລຸບຂາດຕົວການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງົບປະມານປະຈຳປີ 2021 ແລະ ທິດທາງແຜນການປີ 2022.

ການແຂ່ງຂັນກິລາບານເຕະຝຸດຊຸ່ ຊຶ່ງຂັນປະທານ ສພຂ ຈຳປາສັກ

(ສພຂ) ໃນຕອນບ່າຍຂອງວັນທີ 15 ສິງຫາ 2022 ການແຂ່ງຂັນກິລາບານເຕະຝຸດຊຸ່ ຊຶ່ງຂັນປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ຈຳປາສັກ ເນື່ອງໃນໂອກາດສະເຫລີມສະຫລອງວັນສ້າງຕັ້ງລັດຖະທຳມະນູນ ແຫ່ງສປປລາວ ຄົບຮອບ 31 ປີ (15 ສິງຫາ 1991-15 ສິງຫາ 2022) ຈັດຂຶ້ນທີ່ສະໜາມກິລາບານເຕະຝຸດຊຸ່ ນາດາວ ໄດ້ປິດລົງດ້ວຍຜົນຮັບກຽດເຂົ້າຮ່ວມເປັນປະທານຂອງທ່ານ ສາຍທອງ ໄຊຍະວິງ ຮອງເລຂາພັກແຂວງ, ປະທານສພຂ ທັງເປັນສະມາຊິກສະພາ

ແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 15 ແຂວງຈຳປາສັກ, ມີບັນດາທ່ານຄະນະປະຈຳພັກແຂວງ, ກຳມະການພັກແຂວງ, ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ບັນດາທ່ານການນຳຈາກ 8 ພາກສ່ວນ ຕາງໜ້າໃນທຸກຂົງເຂດວຽກງານເຂົ້າຮ່ວມຄື: ສພຂ, ຫ້ອງວ່າການແຂວງ, ກອງບັນຊາການທະຫານແຂວງ, ກອງບັນຊາການປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບແຂວງ, ອົງການອະຍະການແຂວງ, ສານປະຊາຊົນແຂວງ, ພະແນກຍຸຕິທຳ ແລະ ທະນາຄານພັດທະນາລາວ ສາຂາແຂວງຈຳປາສັກ ທີມຄະນະນັກກິລາບານເຕະ ແລະ ກອງເຊຍ



ຈາກທຸກພາກສ່ວນ ເຂົ້າຮ່ວມການແຂ່ງຂັນກິລາບານເຕະຝຸດຊຸ່ ຊຶ່ງຂັນປະທານ ສພຂ ຈຳປາສັກ ຄັ້ງນີ້, ໄດ້ເລີ່ມການແຂ່ງຂັນມາແຕ່ວັນທີ 13 ສິງຫາ

2022 ໂດຍປະກອບມີ 8 ທີມເຂົ້າຮ່ວມການແຂ່ງຂັນຄື: ສພຂ, ຫ້ອງວ່າການແຂວງ, ກອງບັນຊາການທະຫານແຂວງ, ກອງບັນຊາການປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ

ແຂວງ, ອົງການອະຍະການປະຊາຊົນແຂວງ, ສານປະຊາຊົນແຂວງ, ພະແນກຍຸຕິທຳ ແລະ ທະນາຄານພັດທະນາ. ຜົນການແຂ່ງຂັນສາມາດ

ຄັດໄດ້ທີ່ມຸຊະນະເລີດແຕ່ລະລຳດັບ ແລະ ມີຜົນມອບ-ຮັບ ຂອງລາງວັນກອງຈາກ ທ່ານ ສາຍທອງ ໄຊຍະວິງ ຮອງເລຂາພັກແຂວງ, ປະທານ ສພຂ ແລະ ບັນດາທ່ານໃນຄະນະປະທານ ດັ່ງນີ້: ທີມກອງບັນຊາການທະຫານແຂວງຈຳປາສັກ ເປັນທີມຊະນະເລີດ ໄດ້ຮັບຂັນລາງວັນ ພ້ອມເງິນສິດ 1,5 ລ້ານກີບ; ທີມກອງບັນຊາການປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບແຂວງຈຳປາສັກ ເປັນທີມຊະນະເລີດໄດ້ຮັບເງິນສິດ 1 ລ້ານກີບ, ທີມພະແນກຍຸຕິທຳ ເປັນທີມຊະນະເລີດອັນດັບ 3 ໄດ້ຮັບເງິນສິດ 7 ແສນກີບ. ການແຂ່ງຂັນກິລາບານເຕະຝຸດຊຸ່ ຊຶ່ງຂັນປະທານ ສພຂ

ຈຳປາສັກ ເນື່ອງໃນໂອກາດສະເຫລີມສະຫລອງວັນສ້າງຕັ້ງລັດຖະທຳມະນູນ ແຫ່ງ ສປປລາວ ຄົບຮອບ 31 ປີ ຄັ້ງນີ້, ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ, ທະນະຫານ, ຕຳຫລວດ ແລະ ພະນັກງານພາກທຸລະກິດ ທີ່ເປັນນັກກິລາເຂົ້າຮ່ວມການແຂ່ງຂັນໄດ້ພ້ອມກັນໃຊ້ທັກສະຄວາມສາມາດ, ມີການປະສານງານເຂົ້າໃນເກມການແຂ່ງຂັນ ແລະ ມີນ້ຳໃຈນັກກິລາ ເຮັດໃຫ້ບັນຍາກາດຂອງການແຂ່ງຂັນເຕັມເປັນດ້ວຍຄວາມສາມັກຄີຮັກແພງ, ການແຂ່ງຂັນໄດ້ຮັບຜົນສຳເລັດຕາມລະດັບຄາດໝາຍທີ່ວາງໄວ້.



ສາລະໜ້າອ່ານ

ໝາກໄມ້ ເປັນແຫລ່ງລວມ ວິຕາມິນ ແລະ ແຮ່ທາດທີ່ອຸດົມສົມບູນ ແຕ່ການບໍລິໂພກໝາກໄມ້ສິດບາງຊະນິດຕ້ອງເໝາະສົມ ເພື່ອໃຫ້ໄດ້ຄຸນປະໂຫຍດຫລາຍທີ່ສຸດ ຊ່ວຍໃຫ້ອະໄວຍະວະຕ່າງໆໃນຮ່າງກາຍເຮັດວຽກໄດ້ຢ່າງມີປະສິດທິພາບ ຫລຸດຄວາມສ່ຽງຂອງພະຍາດຊຳເຮື້ອ ລວມທັງຊ່ວຍຫລຸດນ້ຳໜັກ ແຕ່ການກິນໝາກໄມ້ ເພື່ອໃຫ້ໄດ້ຜົນປະໂຫຍດສູງສຸດ ກໍຕ້ອງມີເວລາທີ່ເໝາະສົມ ເຊິ່ງຫວ່າງບໍ່ດົນມານີ້ ເວັບໄຊທາມອອບອິນເດຍ

ການຮັບປະທານໝາກໄມ້ໃຫ້ໄດ້ປະໂຫຍດຫລາຍ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງໂດຍ: ສາວແວ່ນ



(Times of India) ມີຄຳແນະນຳບາງ ຢ່າງ ສຳລັບການກິນໝາກໄມ້ ເພື່ອໃຫ້ໄດ້ປະໂຫຍດສູງສຸດ ແລະ ໃນມື້ນີ້, ເຮົາໄດ້ນຳເອົາບົດຄວາມດັ່ງກ່າວ ມານຳສະເໜີໃຫ້ທ່ານຜູ້ອ່ານໄດ້ຮັບຮູ້ໄປພ້ອມໆກັນ.



ສາລາກະວີ

ເຊີນທ່ຽວຫລວງພະບາງ

ໂດຍ: ສາວຄູ ວັງຄິກລິ້ນ

- * ຫລວງພະບາງຊື່ນີ້ ຄົນກ່າວຂານດັງໄກ ຫລວງພະບາງລືໄກກ້ອງ ຮີດ 12 ຄອງ 14 ມີເສື້ອມເສົ້າ
- * ວັດທະນະທຳເອກອ້າງ ປວງປະຊາຫວງແຫນ ສາມັກຄີເສີມສ້າງ ບໍ່ໃຫ້ດູ່ຕຳຕ້ອຍ
- * ຫລວງພະບາງ ອະນຸລັກໄວ້ ຊ່ວງເຮືອປະເພນີ ບາງຄົນຊຸມແຊວເອີ້ນ ບາງຜ່ອງລົງລ່ອງນ້ຳ
- * ບຸນຊ່ວງເຮືອແມ່ນມີ້ ວັນທີ່ເຂົ້າປະດັບດິນ ແດນດ່ານຫລວງພະບາງກຳ ເຊີນທ່ານມາຮ່ວມເຕົ້າ
- * ເຊີນເນີ ຝັງຝີນ້ອງ ຊິມແຂ່ງຂັນເຮືອຍາວ ນັກສີພາຍຫັນຫ້າວ ມີຄວາມຫວັງຍາດໄດ້
- * ມາເຍີ ມາໂຮ່ຮ້ອງ ມາໝາຍຕາເອົາສາວ ໂລະລາດມວນຊົນພ້ອມ ມາກ້ຽວສາວຕ່າງບ້ານ

- ລືຊ່າມານານ ຊື່ນຊົມນິຍົມຍ້ອງ ປະເພນີເດີມເກົ່າ ປະຊາເຊື້ອຮັກສາ ນັ້ນນາ!
- ເຮືອງຮຸ່ງຕະການຕາ ຮີດຄອງຄາວກີ້ ງານບຸນປາງປູ່ ສູນສິ້ນຫ່າງຫາຍ ແທ້ໃດ!
- ບຸນໃຫຍ່ປະຈຳປີ ມ່ວນຫລາຍເຫລືອລື້ນ ວາຈາຂານສິ່ງ ຫົວຍິ້ມໃສ່ກັນ ມ່ວນເດ!
- ແຮມ 14 ເດືອນກັນຍາ ທົ່ວທານີແຄວ້ນ ໂຮມເຮືອລົງທ່າ ສອງເບື້ອງຢິ່ງຄານ ຝີ່ນາ!
- ໃນທົ່ວແດນລາວ ຢູ່ຫລວງພະບາງເບື້ອງ ສຸມກຳລັງເຕັມທີ່ ຂັນໄຊໄວ້ຢູ່ມີ້ ແທ້ນາ!
- ເຊຍຊ່ວງເຮືອຍາວ ເຂດດິນແດນນີ້ ກໍມີເດີເຊີນທ່ຽວ ເປັນໃຜແມ່ຊາຍ ແຕ່ນາ!

ຫລາຍທ່ານອາດຈະສົງໄສວ່າ ເປັນຫຍັງ ຈຶ່ງບໍ່ຄວນກິນໝາກໄມ້ ຫລັງຕາເວັນຕົກດິນ ອີງຕາມຕຳລາຢາຂອງອິນເດຍບູຮານໃຫ້ຮູ້ວ່າ ການກິນໝາກໄມ້ໃນຕອນແລງ ອາດຈະລົບກວນການນອນ ແລະ ອາດຈະໄປຂັດຂວາງຂະບວນການຍ່ອຍອາຫານ ເພາະວ່າໝາກໄມ້ສ່ວນໃຫຍ່ ເປັນຄາໂບໄຮເດຣດທຳມະດາ (Simple Carbs) ຫລື ຄາໂບໄຮເດຣດທີ່ຍ່ອຍໄດ້ງ່າຍ ເຊິ່ງໝາຍຄວາມວ່າ ສາມາດຍ່ອຍໄດ້ເຖິງແມ່ນວ່າພວກມັນເປັນແຫລ່ງພະລັງງານທີ່ດີທີ່ສຸດ ແຕ່ໃນເວລາດຽວກັນ ມັນກໍເຜີ້ມລະດັບນ້ຳຕານໃນເລືອດ ສະນັ້ນ, ການກິນໝາກໄມ້ໃກ້ເວລານອນ ອາດຈະລົບກວນການນອນ. ເນື່ອງຈາກລະດັບນ້ຳຕານໃນເລືອດເຜີ້ມສູງຂຶ້ນ ເຮັດໃຫ້ການຜິາຜານອາຫານຂອງຊຳລົງ ນອກຈາກນີ້, ຫລັງຈາກຕາເວັນຕົກດິນ ລະບົບຜິາຜານໃນຮ່າງກາຍຈະເຮັດວຽກຊຳລົງ ພ້ອມທັງຄາໂບໄຮເດຣດເຫລົ່ານັ້ນຈະຍ່ອຍຍາກ ຈຶ່ງຄວນຈຳກັດປະລິມານຂອງການໄດ້ຮັບຄາໂບໄຮເດດໃຫ້ໜ້ອຍລົງກ່ອນຕາເວັນຕົກດິນ ຈະເປັນການດີທີ່ສຸດ.

ສ່ວນຊ່ວງເວລາທີ່ດີທີ່ສຸດ ທີ່ຈະກິນໝາກໄມ້ ແມ່ນຕອນເຊົ້າຍາມທ້ອງວ່າງ ເພາະວ່າເມື່ອພວກເຮົາຕື່ນນອນ ຫລັງຈາກອິດອາຫານເກືອບ 10 ຊົ່ວໂມງໃນຕອນກາງຄືນ ກະເພາະອາຫານຈະວ່າງ ການກິນອາຫານເພື່ອສຸຂະພາບໃນຕອນເຊົ້າ ຈະຊ່ວຍເຮັດໃຫ້ຮ່າງກາຍດູດຊຶມສານອາຫານ ແລະ ຈະຊ່ວຍກະຕຸ້ນການຜິາຜານໄດ້ດີ.

www.thairath.co.th

ທັກທາຍ ລະບາຍ

ສາວຈິ້ມ

(ເລື່ອງເບິ່ງ ເວົ້າແບບກັນເອງ ບໍ່ເຄັ່ງຜິດກິດ)

* ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ກຽມສ້ອມແປງລະບົບໄພເຍືອງທາງ 21 ເສັ້ນ ໃນຂອບເຂດນະຄອນຫລວງ ໂດຍໂຄງການເບື້ອງຕົ້ນ ແມ່ນໃຫ້ສູ່ແລ້ງທົດທຸກດອກ ແລະເຮັດສຳເລັດພາຍໃນ 45 ວັນ ຫລັງຈາກນັ້ນເຊິ່ງສິ້ນສຸດ ຄືວັນທີ 18 ສິງຫາຜ່ານມາ ໃນຂ່າວຍັງບອກອີກວ່າ ຈະມີການປ່ຽນຖ່າຍອຸປະກອນ ດອກໄພທີ່ຂາດ ແລະ ຕາຍໄປ ພ້ອມທັງປ່ຽນແທນເສົາໄພເກົ່າທີ່ເປ່ເພຍອບຖືກລົດຕ່າ ດີໃຊ້ນຳພັ້ນ້ອງ ໃນເຂດນະຄອນຫລວງເຮົາເປັ້! ການເດີນທາງໄປ-ມາ ຊຶ່ງເຮືອງເຫັນແລ້ງ ບໍ່ໄດ້ແຍງເສົາຕັ້ງ ຍິ່ງຢາຍໄພບໍ່ຮຸ່ງ ຄືເກົ້າແລ້ວ! ຢາມເມື່ອເດີນດູ່ງດັ້ນ ໄພເຍືອງທາງຮຸ່ງແລ້ງ ສົມເອັ້ນວ່ານະຄອນ ຄັກເດ!

* ສະແດງຄວາມເສຍໃຈນຳ ພອນສະຫວີດ ດົງສັກດາ ກົມຈັດຕັ້ງ-ພະນັກງານ ສະພາແຫ່ງຊາດ ທີ່ສູນເສຍມານດາຜູ້ໃຫ້ກຳເນີດ ໃນອາທິດຜ່ານມາ ຄົນສະພາຮ່ວມທຸ້ມ ບິແບ່ງໂສມາບຳເປີ! ບາລະນີເຄີຍທ່າ ຜ່ານມາຄອກ ຂໍລິ້ງມາໝູນຍູ້ ຊູອີຍານ ແມ່ໄປສູ່ ສອງສະຫວີດບ່ອນເບື້ອງ ຄົນເອົ້າເລົ່າລີ້ ນັ້ນຮ້ອນ!

* ວັນທີ 26 ສິງຫາທີ່ຈະມາເຖິງນີ້ ແມ່ນວັນບຸນທີ່ເຂົ້າປະດັບດິນ ເຊິ່ງເປັນປະເພນີຂອງຊາວພຸດທັງຫລາຍ ເດືອນເກົ້າດັບມີເກີ ສິນໃຫຍ່ກ່າງພັນສາ ຊາວພຸດທັງໂລກາ ຕ່າງຄອງຄອຍຖ້າ ກຽມສິນທາອາຫານເຂົ້າ ຄາວຫວານຫລາຍເຍື່ອງ ທີ່ເຂົ້າຝັງຝາກເບື້ອງ ທ່ວລະນີພັນແຜ່ນໝະລັງ ດຸດໝາຍຫລັງຍິ້ນ ຕ້ອນ ອິນຍາດຍາດຜູ້ລາໄລ ທັງເຜດຜີ້ທັງຫລາຍ ອຸທິດບຸນກຸສົນໃຫ້ ເຈົ້າກຳນາຍເລວພ້ອມ ເພື່ອບັນເທົາທຸເລົາທຸກ ປະສົບສຸກສິບສ້າງ ເລີຍທ່າເລັ້ອຍສິບມາ ນັ້ນແລ້ວ!

ຊອບຍັ້ມ # ແວ່ນຕຸ້ງ

ເລື່ອງ: ເງິນເຍັນ

ຫົດເອບ ພາເມຍໄປຕະຫລາດເຂົ້າ ລາອຸສັງເກດເຫັນເມຍລ້ອງໆມອງໆເບິ່ງສິນໄຫຍເປັນຕັ້ງ 10 ນາທີ

ຫົດເອບ: ນ້ອງມັກບໍ່?

ເມຍ: ມັກລະເນາະສິນໄຫຍງາມປານນີ້

ຫົດເອບ: ຄັນມັກມີອັນອ້າຍຊິພາມາເບິ່ງອີກ

ເມຍ: ອ້າຍຜີບ້າເອີຍ! ຄິດວ່າຊິຮີ້ໃຫ້

ຫົດເອບ: ຮີ້ລົງໄດ ນ້ອງກະຮູ້ວ່າເງິນເດືອນອ້າຍບໍ່ອອກ 3 ເດືອນແລ້ວ



ຄະຕິເຕືອນໃຈ

ດອກຂະຍອມ

ຊື່ວ່າເປັນຄົນນີ້ໃຫ້ ທ່ານຮຽນນາມເຕົ້າ ມັນຫາກມີຮູບໄຂ້ໄວ້ ເສຍແລ້ວຊຶ່ງຄ່ວຍໝີ



ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ
ສັນຕິພາບ ເອກະລາດ ປະຊາທິປະໄຕ ເອກະພາບ ວັດທະນະຖາວອນ

ສະພາແຫ່ງຊາດ ເລກທີ 09 /ສພຊ
ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ວັນທີ 16 ພະຈິກ 2021

**ກົດໝາຍ
ວ່າດ້ວຍການຄວບຄຸມຢາສູບ
(ສະບັບປັບປຸງ)**

**ພາກທີ I
ບົດບັນຍັດທົ່ວໄປ**

ມາດຕາ 1 (ປັບປຸງ) ຈຸດປະສົງ

ກົດໝາຍສະບັບນີ້ ກຳນົດ ຫຼັກການ, ລະບຽບການ ແລະ ມາດຕະການ ກ່ຽວກັບການຄຸ້ມຄອງ, ຕິດຕາມກວດກາ ວຽກງານຄວບຄຸມຢາສູບ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານດັ່ງກ່າວ ມີປະສິດທິພາບ ແລະ ປະສິດທິຜົນ ແນ



ຜູ້ຂຽນສັງເກດເບິ່ງສະພາບ ເງື່ອນໄຂການທຳມາຫາກິນທີ່ຍັງຜິດ ເຄື່ອງສຳລັບຜູ້ໃຊ້ແຮງງານຫາເຂົ້າກິນ ຄ່າ ຫລື ບາງປະເພດ ຫ້ອງເຊົ່າ-ເຂົ້າຊື້ ຫລືວ່າພະນັກງານເງິນເດືອນໜ້ອຍ; ເມື່ອເງິນເດືອນອອກກຳໜຸນໃຊ້ເງິນ ບາງຄັ້ງໄປຂາດແຄນທ້າຍເດືອນ ພາ ໃຫ້ເກີດແຈ້ງຄິດໄດ້ວ່າ: ເປັນພາວະອົມ ຄຶມ ຖ້າທຽບໃສ່ແຮງອາທິດຄົງບໍ່ຕ່າງ ກັບແດດໝຶກເຖົ້າຄົນບຸຮານສອນໄວ້ ເຊິ່ງເບິ່ງຄືວ່າມັນບໍ່ມີແສງແດດເຈັດຈຳ

ແຕ່ວ່າມີອຸນຫະພູມຮ້ອນໃໝ່ເມື່ອຜິວ ເຮົາໄດ້ສຳຜັດ. ຜູ້ຂຽນເຄີຍໄດ້ຍິນຄົນເຖົ້າ ເວົ້າສິນທະນາກັນວ່າ: ແຜ່ນດິນໄຂ້ ສີຫາຍຫຍັງມາໃສ...? ແຜ່ນດິນທີ່ ຂາດຄວາມອຸດົມສົມບູນອາດຕ້ອງ ການຜືນປ່າ-ແມ່ນ້ຳ ມາຢຽວຢາໃຫ້ ເກີດຄວາມຊຸ່ມຊື່ນ ແຕ່ຖ້າວ່າສັງຄົມ ປ່ອຍດ້ວຍພະຍາດພິດເສດຖະກິດຮຸນ ແຮງເຮົາຈະປົ່ນປົວຮັກສາແນວໃດ? ຖ້າປະປ່ອຍໄປຕາມຍະຖາກຳກໍຈະມີ ພາວະແດດໝຶກເຖົ້າ ເຊິ່ງບໍ່ຕ່າງກັບຜູ້ ຫົມໜອງໃສ່ເປັນກໍທໍລະມານເຈັບ ປວດ, ຢາລືມວ່າບາງພະຍາດ-ອາການ

ແດດໝຶກເຖົ້າ

ປ່ອຍມັນຝັງລົງເລິກຖ້າບໍ່ແກ້ໄຂ ເບິ່ງ ແຍງໃຫ້ຕົບາງທິກໍແຜ່ລາມໄປເປັນພະ ຍາດອື່ນ, ການໃຊ້ທິດສະດີໃນໃຈວ່າ ມີໃຜຍາວສາວໄດ້ສາວເອົາ, ສຸກງ່າໃດ ກິນງ່ານັ້ນ ມັນອາດດີສຳລັບຜູ້ມີໃຫຍ່ ແຕ່ຜູ້ຍິ່ງເຖິງພິດມີຫລາຍມີກວ່າ. ຜູ້ຢູ່ລຸ່ມເຖິງສິນອນຫງາຍຢູ່ ຕະຫລອດກໍໄດ້ແຕ່ຫລຽວເບິ່ງຜູ້ຢູ່ເທິງ ເຖິງຈະນອນຂວ້າແຕ່ພິດຫລັບຕາເຮັດ ແນວໃດກໍບໍ່ເຫັນສິ່ງທີ່ເກີດຂຶ້ນຢູ່ກ້ອງ ຕາລາງເຮືອນ ຫລື ບາງເທື່ອເຫັນກໍ ເລືອນລາງຈິດຈາງ, ເມື່ອເຮົາເວົ້າ ຄວາມເກົ່າກໍເພື່ອເລົ່າທວນຄືນບໍ່ໃຫ້ ລືມ ຍົກຕົວຢ່າງ: ການປະພຶດຂອງພະ

ໂດຍ: ດັນກິບເມກ
ເວດສັນດອນໃນຖານະຜູ້ປົກຄອງ ເຊິ່ງ ສະທ້ອນໃຫ້ເຫັນວິທີສອນຄົນໃກ້ໂຕ ທັງລູກ ແລະ ເມຍ ໃຫ້ເຫັນສ່ວນລວມ ຫລື ໃນໂຕພະຫວດເອງກໍໄດ້ປະພຶດ ເປັນແບບຢ່າງໂລດ. ຜູ້ຂຽນ ຂໍສັ່ງລວມເອົາຕົວ ຢ່າງພະພຸດທະເຈົ້າທີ່ໃນສາມາດສ້າງ- ຮັກສາສັດທາ-ເຜີຍແຜ່ພຸດທະສາສະ ໜາໄດ້ເພາະເພິ່ນໄດ້ປະກາດແຈ້ງໄວ້ ວ່າ: ຍະຖາວາທິຕະຖາກາລີ ແປວ່າ: ເວົ້າແນວໃດກໍປະພຶດແນວນັ້ນ, ຍະ ຖາກາລີຕະຖາວາທິ: ປະພຶດແນວໃດ ກໍເວົ້າແນວນັ້ນ ຄືຄຳເວົ້າກັບການກະ ທຳມັນສອດຄ່ອງກັນ!

ຫລາຍບັນຫາ...

ເລືອກຕັ້ງ; ເຂົ້າຮ່ວມມິທານ ນາງ ບິ່ງ ຄຳ ລາຊະສີມມາ ເລຂາທິການສະພາ ແຫ່ງຊາດ ທັງເປັນສະມາຊິກສະພາ ແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 11 ແຂວງບໍລິຄຳໄຊ; ທ່ານ ກອງແກ້ວ ໄຊສິງຄາມ ເຈົ້າແຂວງບໍລິຄຳໄຊ; ມີ ບັນດາທ່ານການນຳຂອງແຂວງ, ສະ ມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ປະຈຳ ເຂດເລືອກຕັ້ງ, ສະມາຊິກສະພາປະຊາ ຊົນແຂວງ (ສສຂ), ເຈົ້າເມືອງ, ຫົວ ໜ້າພະແນກການ, ຕາງໜ້າອົງການ ຈັດຕັ້ງພັກ-ລັດ, ອົງການຈັດຕັ້ງແນວ ລາວສ້າງຊາດ, ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາ ຊົນ, ວິສາຫະກິດທັງພັກ-ລັດ ແລະ ເອ ກະຊົນ ພ້ອມດ້ວຍແຂກຖືກເຊີນ. ກອງປະຊຸມ, ໄດ້ຮັບຟັງການ ລາຍງານ ແລະ ຮັບຮອງເອົາບັນຫາສຳ ຄັນຕ່າງໆຂອງແຂວງ ດັ່ງນີ້:
1. ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານ ຂອງອົງການປົກຄອງແຂວງ ກ່ຽວກັບ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາ ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານ ແຫ່ງລັດ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ ແລະ ແຜນ ການ 6 ເດືອນທ້າຍປີ 2022.
2. ຮັບຟັງການລາຍງານຂອງ ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງ ກ່ຽວກັບການຕິດຕາມ ກວດກາການ ດຳເນີນຄະດີ ຂອງອົງການສືບສວນ, ສອບສວນ ປະຈຳ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳ 6 ເດືອນ ທ້າຍປີ 2022.

3. ຮັບຟັງການລາຍງານຂອງ ສານປະຊາຊົນແຂວງ ກ່ຽວກັບການ ແກ້ໄຂຄະດີທີ່ມີຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ ໃນ ໄລຍະຜ່ານມາ ແລະ ທິດທາງແຜນ ການໃນຕໍ່ໜ້າ.
4. ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ກ່ຽວກັບການສະກັດກັ້ນ ແລະ ແກ້ໄຂ ບັນຫາຢາເສບຕິດ ຕະຫລອດໄລຍະ ຜ່ານມາ.
5. ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານ ຂອງພະແນກສຶກສາທິການ ແລະ ກິ ລາແຂວງ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິ ບັດບັນດາຄາດໝາຍຂະແໜງສຶກສາ ທິການ ແລະ ກິລາ, ການປັບປຸງຄຸນ ນະພາບລະບົບການຮຽນ-ການສອນ ໃນໄລຍະໃໝ່ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງວຽກ ງານກິລາ-ກາຍຍະກຳຢູ່ພາຍໃນແຂວງ.
6. ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານ ໃນໄລ ຍະຜ່ານມາ ແລະ ທິດທາງແຜນການ ໃນຕໍ່ໜ້າ ຂອງຫ້ອງການບໍລິຫານເອ ກະສານຜ່ານປະຕູດຽວ.
7. ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນ ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ແຕ່ກອງປະ ຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ຫາກອງ ປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ຫາກອງປະຊຸມສະ ໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາປະຊາ ຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II.
8. ກອງປະຊຸມ ໄດ້ຮັບຮອງ ເອົານິຕິກຳຂອງແຂວງ ຈຳນວນ 4 ສະ ບັບ ຄື: ຂໍ້ຕົກລົງຂອງທ່ານເຈົ້າແຂວງ ວ່າດ້ວຍການກຳນົດລະບຽບການປັບ

ໃໝ່ ແລະ ນຳໃຊ້ມາດຕະການອື່ນ ຕໍ່ຜູ້ ລະເມີດກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບກ່ຽວ ກັບສິ່ງແວດລ້ອມ, ຂໍ້ຕົກລົງຂອງທ່ານ ເຈົ້າແຂວງ ວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງການ ລົງທຶນດ້ານກະສິກຳ ຕາມຮູບແບບສັນ ຍາ, ຂໍ້ຕົກລົງຂອງທ່ານເຈົ້າແຂວງ ວ່າ ດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງ, ປົກປັກຮັກສາປ່າ ສະຫງວນຫ້ວຍງົວ ແລະ ຂໍ້ຕົກລົງຂອງ ທ່ານເຈົ້າແຂວງ ວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງ ລົດຮັບ-ສິ່ງນັກຮຽນ;
ພ້ອມນັ້ນ, ຍັງໄດ້ຮັບຟັງການ ອະທິບາຍ, ຊີ້ແຈງຈາກການນຳຂອງ ແຂວງ, ພະແນກການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຕໍ່ ກັບຄຳສະເໜີຂອງສະມາຊິກສະພາປະ ຊາຊົນແຂວງ ທີ່ຕາງໜ້າໃຫ້ແກ່ປະຊາ ຊົນບັນດາເຜົ່າໃນທົ່ວແຂວງ; ພ້ອມນີ້, ໃນໄລຍະດຳເນີນກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ຮັບ ຄຳສະເໜີຂອງປະຊາຊົນຜ່ານສາຍດ່ວນ ໝາຍເລກ 054 156 ມີຈຳນວນ 18 ສາຍ, ສັງລວມແລ້ວມີ 10 ເສືອງ.
ກອງປະຊຸມໄດ້ສະແດງຄວາມ ຂອບໃຈຢ່າງສູງມາຍັງບັນດາທ່ານ ການນຳຂອງແຂວງ, ບັນດາທ່ານແຂກ ທີ່ມີກຽດ ທີ່ໄດ້ໃຫ້ການຕິດຕາມຢ່າງ ໃກ້ສິດ ແລະ ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມໃນ ຄັ້ງນີ້, ສະແດງຄວາມຂອບໃຈ ພໍແມ່ ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າທົ່ວແຂວງບໍລິຄຳ ໄຊ ທີ່ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ຕິດຕາມ ແລະ ສົ່ງຄວາມຄິດເຫັນທີ່ເປັນປະໂຫຍດ ໂດຍຜ່ານໂທລະສັບສາຍດ່ວນ ແລະ ຈາກສື່ຕ່າງໆມາຍັງກອງປະຊຸມ ເຊິ່ງ ຄວາມຄິດ, ຄວາມເຫັນດັ່ງກ່າວ, ຄະ ນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຈະ ບັບ ຄື: ຂໍ້ຕົກລົງຂອງທ່ານເຈົ້າແຂວງ ວ່າດ້ວຍການກຳນົດລະບຽບການປັບ

ຄົ້ນຄວ້າ, ພິຈາລະນາແກ້ໄຂຕາມ ຄວາມເໝາະສົມ, ຂໍສະແດງຄວາມ ຂອບໃຈກຳລັງປ້ອງກັນຊາດ, ປ້ອງ ກັນຄວາມສະຫງົບ, ສິມວນຊົນ, ແຜດ ໝໍ້ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ໄດ້ ພ້ອມກັນປະຕິບັດໜ້າທີ່ຂອງຕົນດ້ວຍ ຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງ ປະກອບສ່ວນ ຮັດໃຫ້ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ມີຄວາມສະ ຫງົບປອດໄພ ແລະ ຜົນສຳເລັດຢ່າງ ຈິບງາມ.

ສະພາແຫ່ງຊາດ...

ຄະນະໜ່ວຍພັກຮາກຖານ, ສະມາຊິກ ພັກສົມບູນ, ສຳຮອງ ແລະ ພະນັກ ງານ-ລັດຖະກອນ ພາຍໃນສະພາແຫ່ງ ຊາດເຂົ້າຮ່ວມ.
ໂອກາດດັ່ງກ່າວ ທ່ານ ສຈ. ປອ. ຈະເລີນ ເຍຍປາວເຮີ ໄດ້ຍົກໃຫ້ ເຫັນ ຄວາມໝາຍ, ຄວາມສຳຄັນ ແລະ ປະຫວັດຄວາມເປັນມາ ແຫ່ງການກຳ ເນີດ ແລະ ການຂະຫຍາຍຕົວຂອງລັດ ຖະທຳມະນູນ ແຫ່ງ ສປປລາວ ຕະ ຫລອດໄລຍະ 31 ປີ ທີ່ຍາດມາໄດ້ ໃນພາລະກິດປົກປັກຮັກສາ ແລະ ສ້າງ ສາພັດທະນາປະເທດຊາດ ເຊິ່ງໄດ້ຖືກ ຮັບ ຮອງ ໃນກອງປະຊຸມຄັ້ງທີ 6 ຂອງ ສະພາປະຊາຊົນສູງສຸດ ຊຸດທີ II ໃນປີ 1991 ແລະ ປະກາດໃຊ້ລັດຖະທຳມະ ນູນ ໃນວັນທີ 15 ສິງຫາ 1991, ຫລັງຈາກນັ້ນ, ມາຮອດທ້າຍປີ1995, ສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ III ຈຶ່ງໄດ້ຕົກ ລົງກຳນົດເອົາວັນທີ 15 ສິງຫາ 1991 ເປັນວັນລັດຖະທຳມະນູນແຫ່ງຊາດ

3. ການໄດ້ຮັບຄວັນຢາສູບມີສອງ ໝາຍເຖິງ ຜູ້ບໍ່ສຸບຢາ ໄດ້ຮັບຄວັນ ທີ່ຜິດອອກຈາກຜູ້ສຸບຢາ ຫຼື ຄວັນອອກຈາກກອກຢາສູບທີ່ຈຸດປະໄວ້;
4. ຜະລິດຕະພັນຢາສູບຮຽນແບບ ໝາຍເຖິງ ຜະລິດຕະພັນຄ້າຍຄືຜະ ລິດຕະພັນຢາສູບ;
5. ເຄື່ອງຈັກຂາຍຢາສູບແບບອັດຕະໂນມັດ ໝາຍເຖິງ ເຄື່ອງຈັກຂາຍ ຜະລິດຕະພັນຢາສູບ ທີ່ຜູ້ຊົມໃຊ້ ສາມາດຊື້ໄດ້ ດ້ວຍການນຳໃຊ້ເງິນສົດ, ຢອດ ຫຼຽນ ຫຼື ບັດສະເພາະ;
6. ຜູ້ປະກອບການ ໝາຍເຖິງ ຜູ້ຜະລິດ, ນຳເຂົ້າ, ສົ່ງອອກ, ຂາຍຍົກ, ຈຳໜ່າຍ ແລະ ຊື້ ຂາຍ ຜະລິດຕະພັນຢາສູບ;
7. ຢາສູບນອກລະບົບ ໝາຍເຖິງ ຜະລິດຕະພັນຢາສູບທີ່ລັດບໍ່ເກືອດ ຫ້າມ ແຕ່ມີການຜະລິດ, ນຳເຂົ້າ, ສົ່ງອອກ, ຈຳໜ່າຍ ແລະ ຊື້-ຂາຍ ໂດຍບໍ່ຖືກ ຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການ;
8. ຢາສູບເຖືອນ ໝາຍເຖິງ ຜະລິດຕະພັນຢາສູບແບບອຸດສາຫະກຳ ແລະ ຫັດຖະກຳ ທີ່ບໍ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດໃຫ້ຜະລິດ, ນຳເຂົ້າ, ສົ່ງອອກ, ຈຳໜ່າຍ ແລະ ຊື້ ຂາຍ;

ອ່ານຕໍ່ສະບັບໜ້າ...



ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ການດຳເນີນຄະດີອາຍາ (ສະບັບປັບປຸງ)
ຄັດໂດຍ: ກົງທະນາ ພິພິດເສລີ
21. ການພິສູດ ໝາຍເຖິງ ການນຳໃຊ້ວິທີການທາງດ້ານເຕັກນິກ ວິທະຍາສາດ, ວິຊາການ, ສິລະປະ ແລະ ອື່ນໆ ເພື່ອຍັງຢືນຄວາມຖືກຕ້ອງ ຫລື ບໍ່ຖືກຕ້ອງ ຂອງເປົ້າໝາຍໃດໜຶ່ງ;
22. ຄຳຕົກລົງຂອງສານ ໝາຍເຖິງ ຄຳສັ່ງ, ຄຳຊີ້ຂາດ, ຄຳຕັດສິນ ແລະ ຄຳພິພາກສາຂອງສານ;

ແນໃສ່ຫວນຄືນການປະຕິບັດລັດຖະ ທຳມະນູນ ໃນແຕ່ລະປີ ເຊິ່ງລັດຖະທຳ ມະນູນ ສະບັບທຳອິດ ປະກອບດ້ວຍ 10 ໝວດ 80 ມາດຕາ, ໄດ້ກຳນົດ ແຈ້ງ ລະບອບການເມືອງ, ລະບອບ ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ລະບົບການຈັດ ຕັ້ງກົງຈັກລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາ ຊົນໃນໄລຍະໃໝ່, ການປ້ອງກັນຊາດ, ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ, ການຕ່າງປະ ເທດ, ສິດ ແລະ ພັນທະພື້ນຖານຂອງ ຜົນລະເມືອງ, ພາສາ, ຕົວອັກສອນ, ເຄື່ອງໝາຍຊາດ, ທຸງຊາດ, ວັນຊາດ, ສະກຸນເງິນ ແລະ ນະຄອນຫລວງ. ລັດ ຖະທຳມະນູນ ເປັນກົດໝາຍພື້ນຖານ ຂອງຊາດ ທັງເປັນການຫັນແນວທາງ ປ່ຽນແປງໃໝ່ຢ່າງຮອບດ້ານ ທີ່ມີ ຫລັກການຂອງພັກປະຊາຊົນປະຕິວັດ ລາວ ມາເປັນກົດໝາຍພື້ນຖານຂອງ ລະບອບ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ ດາເຜົ່າ ໃຫ້ຍົກສູງນຳໃຈຮັກຊາດ, ຮັກ ລະບອບໃໝ່ ເພີ່ມທະວີຄວາມສາມັກ ຄີປວງຊົນລາວທັງຊາດ, ເຊິດຊຸບິດ ບາດເປັນເຈົ້າການໃນການປົກປັກຮັກ ສາ ແລະ ສ້າງສາພັດທະນາປະເທດຊາດ ຕາມຈຸດໝາຍທີ່ພັກໄດ້ກຳນົດໄວ້.
ການປະກາດໃຊ້ລັດຖະທຳ ສຳຄັນຂອງຊາດ ທັງເປັນຂີດໝາຍ ໃໝ່ແຫ່ງການຫັນໄປສູ່ການຄຸ້ມຄອງ ພູນ ເປັນເຫດການການເມືອງທີ່ ສຳຄັນຂອງຊາດ ທັງເປັນຂີດໝາຍ ໃໝ່ແຫ່ງການຫັນໄປສູ່ການຄຸ້ມຄອງ ລັດ, ຄຸ້ມຄອງສັງຄົມ ດ້ວຍກົດໝາຍ ແລະ ສ້າງລັດແຫ່ງກົດໝາຍເທື່ອລະ ກ້າວ, ສ່ອງແສງໃຫ້ເຫັນເຖິງລັກສະ ນະທາດແທ້ ແລະ ການເຕີບໃຫຍ່ຂະ ຫຍາຍຕົວຂອງລະບອບປະຊາທິປະໄຕ

ຮູບ: ສົມມິກ ແກ້ວໄຊຍະຈັກ)

ພັດທະນາການພົວພັນມິດຕະພາບ, ການຮ່ວມມື ລະຫວ່າງຫວຽດນາມ ແລະ ກາຊັກສະຖານ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງ: ທະນາພອນ



ໃນວັນທີ 18 ສິງຫາ 2022 ຢູ່ທ່ານຮຽບປະທານປະເທດຫວຽດນາມ, ທ່ານ ຫງວຽນ ຊວນຝຸກ ປະທານປະເທດຫວຽດນາມ ໄດ້ໃຫ້ການຕ້ອນຮັບທ່ານ Mukhtar Tileuberdi ຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ລັດຖະມົນຕີການຕ່າງປະເທດກາຊັກສະຖານ ເມື່ອງໃນໂອກາດມາຢ້ຽມຢາມຫວຽດນາມ ຢ່າງເປັນທາງການ ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 17-18 ສິງຫາ 2022.

ໃນການຕ້ອນຮັບ, ທ່ານ ຫງວຽນ ຊວນຝຸກ ໄດ້ຕີລາຄາສູງການຢ້ຽມຢາມຫວຽດນາມຄັ້ງທຳອິດຂອງຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ລັດຖະມົນຕີການຕ່າງປະເທດ ກາຊັກສະຖານ

ກົງກັບໂອກາດສະເຫລີມສະຫລອງ 30 ປີ ແຫ່ງວັນສ້າງຕັ້ງການພົວພັນທາງການທຸດ ລະຫວ່າງສອງປະເທດ (1992-2022).

ປະທານປະເທດ ໄດ້ສະເໜີໃຫ້ສອງຝ່າຍເສີມຂະຫຍາຍທ່າໄດ້ປຽບຂອງສັນຍາການຄ້າເສລີລະຫວ່າງຫວຽດນາມ ແລະ ສະຫະພັນເສດຖະກິດອາຊີ-ເອີລົບ (EAEU) ເຊິ່ງກາຊັກສະຖານ ກໍເປັນປະເທດສະມາຊິກ.

ທ່ານປາຖະໜາວ່າ ສອງຝ່າຍຊຸກຍູ້ການຮ່ວມມືໃນຂົງເຂດມີຄວາມສາມາດບົ່ມຊ້ອນ ແລະ ມີທ່າແຮງ ຄື: ກະສິກຳ, ການທ່ອງທ່ຽວ, ການຂົນສົ່ງ..., ຊຶ່ງເຊີຍແຜນການເປີດສາຍ

ການບິນໂດຍກົງລະຫວ່າງຫວຽດນາມ ແລະ ກາຊັກສະຖານ.

ສ່ວນທ່ານ Mukhtar Tileuberdi ຍັງຍືນວ່າ ຫວຽດນາມ ແມ່ນຄູ່ຮ່ວມມືສຳຄັນສຳລັບ ກາຊັກສະຖານ ຢູ່ພາກພື້ນອາຊີ-ປາຊີຟິກ; ທ່ານເນັ້ນໜັກວ່າ ກາຊັກສະຖານ ປາຖະໜາຢາກຍູ້ແຮງການຮ່ວມມືກັບຫວຽດນາມ ໃນບັນດາຂົງເຂດ ຄື: ເສດຖະກິດ-ການຄ້າ, ການລົງທຶນ, ການເງິນ, ການສຶກສາ-ບຳລຸງສ້າງ, ວັດທະນະທຳ-ທ່ອງທ່ຽວ, ຄົມມະນາໂນໂລຢີສູງ.

ແຫລ່ງຂ່າວ: ກປ.ອອນລາຍ



ລັດຖະບານຝີລິບປິນສະໜິແຜນ ງົບປະມານ 2023 ຕໍ່ລັດຖະສະພາ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງ: ນາກ ເມືອງມະໄນ

ອີງຕາມການລາຍງານຂ່າວໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ວັນທີ 22 ສິງຫາຜ່ານມາ, ລັດຖະສະພາຝີລິບປິນ ໄດ້ຮັບຜັງການສະເໜີແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ປະຈຳປີ 2023 ຈາກພາກສ່ວນຄຸ້ມຄອງງົບປະມານຝີລິບປິນ ມີມູນຄ່າ 5.268 ຕື້ເປໂຊ, ແຜນງົບປະມານສະບັບນີ້ ເທົ່າກັບ 22,2% ຂອງຍອດປະລິມານເສດຖະກິດທົ່ວປະເທດຝີລິບປິນ ແລະ ເປັນຈຳນວນຫລາຍກວ່າເກືອບ 5% ເມື່ອທຽບໃສ່ແຜນງົບປະມານ ປີ 2022 ເຊິ່ງເປັນການສະເໜີແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດເປັນເທື່ອທຳອິດຂອງ

ລັດຖະບານຝີລິບປິນ ນັບແຕ່ທ່ານ ເຜີດິນານດ໌ ໂຣມິວເດສ ມາກອດ ປະທານາທິບໍດີຝີລິບປິນ ຂຶ້ນຮັບຕຳແໜ່ງ ໂດຍມີຈຸດປະສົງເພື່ອຊຸກຍູ້ໃຫ້ເສດຖະກິດພັດທະນາ ແລະ ຫລຸດຜ່ອນຄວາມທຸກຍາກ. ນອກນີ້, ການສຶກສາ, ພື້ນຖານໂຄງລ່າງ, ຄວາມໝັ້ນຄົງຂອງອາຫານ, ການປົວປິວ ແລະ ສຸຂາພິບານ ພ້ອມທັງພະລັງງານແບບສະອາດກໍແມ່ນເນື້ອໃນສຳຄັນຂອງແຜນງົບປະມານ ປີ 2023.

ໃນຖະແຫລງການສະບັບໜຶ່ງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບແຜນງົບປະມານດັ່ງກ່າວ, ທ່ານ ເຜີດິນານດ໌ ໂຣມິວເດສ

ມາກອດ ໄດ້ກ່າວວ່າ: ພາກສ່ວນສຶກສາທິການຈະໄດ້ຮັບງົບປະມານຫລາຍກວ່າໝູ່ ໂດຍມີມູນຄ່າ 852,8 ຕື້ເປໂຊ, ກວມ 16% ຂອງແຜນງົບປະມານທັງໝົດ ຖັດມາແມ່ນພາກສ່ວນໂຍທາທິການ ກວມ 13% ການປິ່ວປົວ ແລະ ສຸຂາພິບານ ກວມ 5%, ສະຫວັດດີການທາງສັງຄົມ ກວມປະມານ 4% ແລະ ກະສິກຳຈະໄດ້ຮັບມູນຄ່າ 184,1 ຕື້ເປໂຊ, ເພີ່ມຂຶ້ນ 40% ເມື່ອທຽບໃສ່ແຜນງົບປະມານ ປີ 2022.

ແຫລ່ງຂ່າວ: CRI



ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ
ສັນຕິພາບ ເອກະລາດ ປະຊາທິປະໄຕ ເອກະພາບ ວັດທະນະຖາວອນ

ສະພາແຫ່ງຊາດ ເລກທີ **36** / ສພຊ
ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ວັນທີ **16 / 11 / 21**

ມະຕິ
ຂອງກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ
ກ່ຽວກັບການຮັບຮອງເອົາກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຄວບຄຸມຢາສູບ
(ສະບັບປັບປຸງ)

- ອີງຕາມລັດຖະທຳມະນູນ ແຫ່ງ ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ (ສະບັບປັບປຸງ ປີ 2015) ມາດຕາ 53 ຂໍ້ 1 ແລະ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການປັບປຸງບາງມາດຕາຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສະພາປະຊາຊົນຂຶ້ນແຂວງ (ສະບັບປັບປຸງ ປີ 2020) ມາດຕາ 11 ຂໍ້ 1.

ພາຍຫຼັງທີ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ ເທື່ອທີ 2 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຮຸດທີ IX ໄດ້ຄົ້ນຄວ້າຝາລະນາອ້າງກວ້າງຂວາງ ແລະ ເລີກເຊິ່ງ ກ່ຽວກັບເນື້ອໃນຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຄວບຄຸມຢາສູບ (ສະບັບປັບປຸງ) ໃນວາລະຄະນະເຊົ້າຂອງກອງປະຊຸມ ຄັ້ງວັນທີ 12 ພະຈິກ 2021 ແລະ ຖືກຝາລະນາຈັບຮອງເອົາ ໃນວາລະຄະນະປາຍຂອງກອງປະຊຸມ ຄັ້ງວັນທີ 16 ພະຈິກ 2021.

ກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ດຶກສົງ:

ມາດຕາ 1 ຮັບຮອງເອົາກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຄວບຄຸມຢາສູບ (ສະບັບປັບປຸງ) ດ້ວຍຄະແນນຫຼາຍກວ່າຄັ້ງໜຶ່ງ ຂອງຈຳນວນສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ທີ່ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມ.

ມາດຕາ 2 ມະຕິສະບັບນີ້ ມີຜົນສັກສິດນັບແຕ່ວັນລົງລາຍເຊັນ ເປັນຕົ້ນໄປ.

ປອ ໂຊສິມພອນ ພິມວິຫານ

ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ
ສັນຕິພາບ ເອກະລາດ ປະຊາທິປະໄຕ ເອກະພາບ ວັດທະນະຖາວອນ

ປະທານປະເທດ ເລກທີ **240** /ປປທ
ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ວັນທີ **29 ທັນວາ 2021**

ລັດຖະດຳລັດ
ຂອງປະທານປະເທດ
ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ

ກ່ຽວກັບການປະກາດໃຊ້ ກົດໝາຍ ວ່າດ້ວຍການຄວບຄຸມຢາສູບ (ສະບັບປັບປຸງ)

- ອີງຕາມ ລັດຖະທຳມະນູນ ແຫ່ງ ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ (ສະບັບປັບປຸງ ປີ 2015) ໝວດທີ VI ມາດຕາ 67 ຂໍ້ 1;

- ອີງຕາມ ມະຕິຂອງກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ສະບັບເລກທີ 36/ສພຊ, ລົງວັນທີ 16 ພະຈິກ 2021 ກ່ຽວກັບການຮັບຮອງ ເອົາກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຄວບຄຸມຢາສູບ (ສະບັບປັບປຸງ);

- ອີງຕາມ ໜັງສືສະເໜີຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ສະບັບເລກທີ 16/ຄປຈ, ລົງວັນທີ 15 ທັນວາ 2021.

ປະທານປະເທດ
ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ ອອກລັດຖະດຳລັດ:

ມາດຕາ 1 ປະກາດໃຊ້ ກົດໝາຍ ວ່າດ້ວຍການຄວບຄຸມຢາສູບ (ສະບັບປັບປຸງ).

ມາດຕາ 2 ລັດຖະດຳລັດສະບັບນີ້ ມີຜົນສັກສິດນັບແຕ່ວັນລົງລາຍເຊັນ ເປັນຕົ້ນໄປ.

ປະທານປະເທດ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ

ທອງລຸນ ສີສຸລິດ

ຜູ້ຊີ້ນຳ ທ່ານ ສິງຄຳ ວົງຜະຈັນ	ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ ທ່ານ ສີສຸພັນ ແສງສະຫວັນ ທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສິກສາ ທ່ານ ຄຳວິສັນ ແກ້ວສຸວັນ	ຫົວໜ້າບັນນາທິການ ທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ ທ່ານ ຂັນທະວີ ວົງຜະຈັນ	ກອງບັນນາທິການ ທ່ານ ນາງ ກິງໃຈ ແສງອຳພັນ ທ່ານ ນາງ ສຸພາວັນ ຫອມສະນິດ ທ່ານ ນາງ ປາກາລັກ ພິມມິໄຊ	ອອກແບບຈັດໜ້າ ທ່ານ ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ ທ່ານ ສິມນິກ ແກ້ວໄຊຍະຈັກ
--	--	--	--	---